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Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 20 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 21 Pöytäkirjan tarkastus

§ 22 Hyvinvointiraportti vuodelta 2023

§ 23 Kaavoituskatsaus 2024-2026

§ 24 Peittoo 93. kaupunginosan 1. asemakaava 609 1718, Peittoon kierrätyspuisto

§ 25 Alueen 609-00336 varaaminen Kirrinsannasta, Fortum Battery Recycling Oy

§ 26 Porin Satama Oy:n takauksen uudelleenkäsittely

§ 27 Asunto-osakkeiden luovutus pääomasijoituksena Porin YH-asunnot Oy:lle

§ 28 Kotihoidon pysäköintilupien maksullisuus Porin kaupungissa

§ 29 Tarkastuslautakunnan varajäsenen valinta

§ 30
Eroanomus varavaltuutetun ja vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen 
luottamustoimista

§ 31 Eroanomus teknisen lautakunnan jäsenen luottamustoimesta

§ 32 Valtuustoaloite tilapäisen valiokunnan perustamiseksi

§ 33
Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 
2023 alkaen, valtuustoaloite, valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman

§ 34
Porin tulee aloittaa VLR-raportointi, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren

§ 35
Lapsi- ja pakkotyön kitkeminen Porin kaupungin hankintaketjusta, 
valtuustoaloite, useat valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Sanna Grönmark 

§ 36
Porin kaupungin asuntopoliittisen ohjelman tarkistus ja päivittäminen, 
valtuustoaloite, Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Christa Lahto

§ 37
Musan kentän tekonurmihanketta nopeutettava, valtuustoaloite, 
varavaltuutettu Antti Lehtonen

§ 38 Porista visuaalisin kaupunki, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi Walli

Lisäpykälät

§ 39 Valtuustoryhmästä erottaminen

Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus, 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 2 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

§ 40 valtuustoaloite, useat valtuustoryhmät

§ 41
Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia, valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari
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Saapuvilla olleet jäsenet
Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Timo Aro
Tarja Grönblom, varajäsen, saapui 20:54
Sanna Grönmark
Minna Haavisto, varajäsen
Aila Haikkonen
Markus Halminen
Helena Heljakka, varajäsen
Emmastiina Hesso
Tapio Huhtanen
Jussi Ihamäki
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Krista Kiuru
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila, poistui 20:52
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Petri Lahtinen, varajäsen, saapui 20:51
Christa Lahto
Arja Laulainen, poistui 20:53
Antti Lehtonen, varajäsen
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Arto Nurmi, poistui 20:55
Marianne Ostamo, poistui 20:25
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Laura Pullinen
Tiina Puska, poistui 21:07
Hanna Raitakari
Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
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Heikki Santavuo
Hanna Sinisalmi
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Mika Tuhkanen
Niko Viinamäki
Sami Viitasaari, varajäsen
Erno Välimäki
Matti Välimäki
Viliina Välimäki
Helvi Walli, varajäsen

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Otto Arponen, asemakaava-arkkitehti, saapui 19:56, poistui 20:50
Jari Hakala
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Minna Heikkilä, viestintäjohtaja
Lauri Inna, kaupunginjohtaja
Timo Jauhiainen, henkilöstöjohtaja, poistui 20:03
Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala, poistui 19:59
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala
Sirpa Kynäslahti, hyvinvointikoordinaattori, saapui 18:06, poistui 19:56
Tomi Lähteenmäki, strategia- ja hyvinvointijohtaja, saapui 18:06, poistui 19:56
Pauliina Mäenpää, johtava juristi
Noa Stenros, nuorisovaltuuston edustaja, poistui 20:29

Poissa
Diana Bergroth-Lampinen
Jarno Joensuu
Sampsa Kataja
Etta Peltola
Nelly Pitkänen
Sini Solala

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty
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02.05.2024

Aila Haikkonen
 

02.05.2024

Markus Halminen
§ 36

02.05.2024

Timo Aro
§:t 20-35, 37-41

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 3.5.2024 alkaen.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 20
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 24.4.2024. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                                             Kutsuttu varajäsen:

Etta Peltola                                                        Antti Lehtonen

Viliina Välimäki (esteellinen § 24)                      Petri Lahtinen

Antti Lehtonen (esteellinen § 26)                       Tarja Grönblom

Jarno Joensuu                                                    Sami Viitasaari

Diana Bergroth-Lampinen                                  Helena Heljakka

Nelly Pitkänen                                                     Helvi Walli

Sini Solala                                                           Minna Haavisto.

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 21
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Timo Aro ja Aila Haikkonen (varalla Markus Halminen).

Pöytäkirja tarkastetaan 2.5.2024.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Timo Aro ja Aila Haikkonen (varalla Markus Halminen).

Pöytäkirja tarkastetaan 2.5.2024.
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Kaupunginhallitus, § 171,15.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 22, 29.04.2024

§ 22
Hyvinvointiraportti vuodelta 2023

PRIDno-2024-1251

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 171

Valmistelijat / lisätiedot:
Tomi Lähteenmäki
tomi.lahteenmaki@pori.fi
strategia- ja hyvinvointijohtaja

Liitteet
1 Hyvinvointiraportti 2023

Terveydenhuoltolain mukaan kunnanvaltuustolle on valmisteltava laaja 
hyvinvointikertomus valtuustokausittain, ja kuntalaisten terveydestä ja hyvinvoinnista 
sekä toteutetuista toimenpiteistä on raportoitava valtuustolle vuosittain. 
Hyvinvointikertomus ja -raportit antavat suuntaviivoja kaupungin strategiatyölle, 
toiminnan ja talouden suunnittelulle ja poliittiselle päätöksenteolle. Kuntalain ja 
terveydenhuoltolain mukaan hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen on kaupungin 
perustehtävä, joka kuuluu kaikille toimialoille ja toimijoille.

Hyvinvointiraportilla 2023 täydennetään ja päivitetään viime valtuustokauden lopulla 
laadittua ja kaupunginvaltuuston hyväksymää hyvinvointikertomusta 2017-2021 sekä 
nykyisen kaupunginvaltuuston hyväksymiä hyvinvointiraportteja 2021 sekä 2022, 
joissa kuvattiin porilaisten hyvinvoinnin ja terveyden tilaa. Hyvinvointiraportissa 2023 
on hyödynnetty keskeisiä hyvinvointia, terveyttä ja turvallisuutta kuvaavia sekä 
valtakunnallisia että paikallisia mittareita. Näitä tietoja on peilattu 
hyvinvointikertomuksessa 2017-2021 sekä hyvinvointiraporteissa 2021 ja 2022 esiin 
nostettuihin tietoihin ja tuotu esiin vuoden 2023 aikana tapahtuneita muutoksia ja 
keskeisiä havaintoja. Raportissa on huomioitu Hyvinvointisuunnitelman 2025 viisi 
painopistettä: mielen hyvinvointi, liikkuminen, terveelliset elintavat, osallisuus ja 
aktiivisuus sekä turvallinen ja viihtyisä elinympäristö.

Liitteenä olevan hyvinvointiraportin 2023 ovat laatineet Porin kaupungin 
hyvinvointiryhmä ja hyvinvointitiimi yhdessä eri toimialojen ja sidosryhmien 
asiantuntijoiden kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto hyväksyy 
hyvinvointiraportin 2023.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 22

Liitteet
1 Hyvinvointiraportti 2023

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 15.4.2024 § 171.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä hyvinvointiraportin 2023.

Kokouskäsittely
Merkitään, että strategia- ja hyvinvointijohtaja Tomi Lähteenmäki ja 
hyvinvointikoordinaattori Sirpa Kynäslahti olivat läsnä kokouksessa tämän asiakohdan 
käsittelyn ajan kello 18.06-19.56.

Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli strategia- ja hyvinvointijohtaja Tomi 
Lähteenmäen ja hyvinvointikoordinaattori Sirpa Kynäslahden alustuksen asiasta.

Valtuutettu Kaarina Ranne jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”Vihreä 
valtuustoryhmä edellyttää, että iäkkäiden ja ikääntyvien kuntalaisten 
hyvinvointivointia tarkastellaan seuraavissa suunnitelmissa ja 
hyvinvointikertomuksissa riittävällä laajuudella perustuen kokemukselliseen ja 
tutkittuun tietoon ikääntyvien palvelutarpeista elinolosuhteista Porin kaupungissa. 
Kertomuksessa pitää ottaa huomioon lakisääteisen vanhusneuvoston antamat 
lausunnot ja perustellut näkemykset.”

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston päätösten 
täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Kaarina Ranteen jättämän 
seuraavan toivomusponnen: ”Vihreä valtuustoryhmä edellyttää, että iäkkäiden ja 
ikääntyvien kuntalaisten hyvinvointivointia tarkastellaan seuraavissa suunnitelmissa ja 
hyvinvointikertomuksissa riittävällä laajuudella perustuen kokemukselliseen ja 
tutkittuun tietoon ikääntyvien palvelutarpeista elinolosuhteista Porin kaupungissa. 
Kertomuksessa pitää ottaa huomioon lakisääteisen vanhusneuvoston antamat 
lausunnot ja perustellut näkemykset.”

Tiedoksi
Tomi Lähteenmäki
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Kaupunginhallitus, § 126,25.03.2024
Kaupunginvaltuusto, § 23, 29.04.2024

§ 23
Kaavoituskatsaus 2024-2026

PRIDno-2024-1102

Kaupunginhallitus, 25.03.2024, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Reipas
risto.reipas@pori.fi
yksikön päällikkö, kaavoitusyksikkö

Liitteet
1 Porin kaavoituskatsaus 2024-2026

Kaavoituskatsaus on maankäyttö- ja rakennuslain mukainen vuosittain laadittava 
asiakirja, jossa esitetään merkittävät ajankohtaiset alueiden käytön suunnitelmat. 

Porissa katsauksen laatii elinvoima- ja ympäristötoimialan kaavoitusyksikkö. Katsaus 
toimii myös kaavoituksen työohjelmana. 

Kaavoituskatsauksessa esitetään vireillä olevien kaavakohteiden lisäksi arvio tulevan 
viiden vuoden aikana kaavoitettavista kohteista. Kaavoituskatsauksesta päättää 
kaupunginhallitus. 

Kaavoituskatsaus 2024-2026 on laadittu sähköiseen muotoon (tarinakartta), 
https://arcg.is/11GOPj. Yleiskaava- ja asemakaavakohteet on esitetty karttojen 
yhteydessä, jo vireillä olevia kaavoja voi tarkastella lähentämällä karttaa. Joistakin 
kaavoista on olemassa lisätietoa verkossa (kohteen tekstissä linkki). Katsaus sisältää 
myös linkkejä mahdollisiin lisätietoihin. 

Porin kaavoituskatsaus 2024-2026 on ajantasainen vireille tulevien kaavojen osalta ja 
sieltä poistuu lainvoiman saaneita kaavoja sitä mukaa kun ne tulevat 
voimaan.  Kaavan tullessa vireille kohteelle lisätään linkki kaavan aineistoihin 
asianhallinnan julkaisusivulla.  

Kaavoituskatsauksessa esitetään joitakin selvitys-, varaus- ja kehitysalueita. Lisäksi 
siinä on nostettu liikenteen, tulvasuojelun ja energiaverkon kannalta tärkeimpiä 
kehitysnäkymiä. Kaavoitusohjelmaan kuuluvat tavoitteet ja hankkeet liittyvät 
kaupungin strategiseen ohjelmatyöhön.

Kaavoituskatsauksen selvitysalueilla on erityisiä liikenteeseen tai kulttuurihistoriaan 
liittyviä selvitystarpeita. Yleisimmin alueidenkäytön suunnitteluun liittyvistä ohjelmista 
on esitelty muun muassa maapoliittista ohjelmaa sekä kaupunkikehitys- ja 
omistajaohjausyksikön roolia maankäytön suunnittelussa. 

Liitteenä on pdf-tiedosto Porin kaavoituskatsaus 2024-2026 -tarinakartan 
koosteeseen. Tiedoston kansilehdellä on linkki varsinaiseen toiminnalliseen 
tarinakarttaan. Kaavoituskatsaus laitetaan nähtäville verkkosivulle 
https://kaupunkisuunnittelu.pori.fi/kaavat/kaavoituskatsaus/. 
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Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginhallitus hyväksyy kaavoituskatsauksen 2024-2026 ja lähettää sen 
kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että yksikön päällikkö Risto Reipas esitteli kaavoituskatsauksen 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

________________

Merkitään, että Risto Reipas oli kokouksessa läsnä kello 15.30 - 16.30.

Merkitään, että Lauri Inna saapui kokoukseen kello 15.51.

Merkitään, että Jouko Hautamäki oli kokouksessa saapuvilla kello 16.30 - 17.34.

Merkitään, että Janne Vartia oli kokouksessa saapuvilla kello 16.30 - 18.13.

Merkitään, että kokous piti tauon kello 18.13 - 18.41.

Merkitään, että Petri Huru poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen kello 
18.41.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 23

Liitteet
1 Porin kaavoituskatsaus 2024-2026

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 25.3.2024 § 126.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee kaavoituskatsauksen 2024-2026 tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että asemakaava-arkkitehti Otto Arponen oli läsnä kokouksessa tämän 
asiakohdan käsittelyn ajan kello 19.56-20.50.

Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli asemakaava-arkkitehti Otto Arposen 
alustuksen asiasta.

Merkitään, että toimialajohtaja Lauri Kilkku poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 19.59.

Merkitään, että henkilöstöjohtaja Timo Jauhiainen poistui kokouksesta tämän 
asiakohdan käsittelyn aikana kello 20.03.
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Merkitään, että valtuutettu Marianne Ostamo poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 20.25.

Merkitään, että nuorisovaltuuston edustaja Noa Stenros poistui kokouksesta tämän 
asiakohdan käsittelyn aikana kello 20.29.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginhallitus, § 255,08.05.2023
Kaupunginhallitus, § 101,11.03.2024
Kaupunginvaltuusto, § 24, 29.04.2024

§ 24
Peittoo 93. kaupunginosan 1. asemakaava 609 1718, Peittoon kierrätyspuisto

PRIDno-2019-1826

Kaupunginhallitus, 08.05.2023, § 255

Valmistelijat / lisätiedot:
Mirko Laurinen
mirko.laurinen@pori.fi

Liitteet
1 1718 Asemakaavakartta 28.4.2023
2 1718 Asemakaavan selostus 28.4.2023
3 1 Peittoon asemakaavan luontoselvitys 131120
4 2 JULKINEN Peittoon kiertotalousalueen geotekniset selvitykset 071022
5 3 Peittoon hulevesiselvitys 011222
6 4 Porin kiertotalousalueen liikenneselvitys 240323

Kaava-alue sijaitsee Porin saaristotien varrella noin 20 km etäisyydellä kaupungin 
keskustasta ja 6 km Ahlaisten kirkonkylästä. Alue rajautuu pohjoissivultaan Porin 
saaristotiehen (st 272) ja eteläsivultaan Peittoon teollisuuskaatopaikkaan. Alueella 
sijaitsee v. 2014 valmistunut Peittoon tuulivoimapuisto, jonka voimaloista neljä 4,5 
MW voimalaa sijaitsee asemakaavoitettavalla alueella. Tuulivoimapuiston omistaa 
nykyisin Exilion Tuuli Ky.

Kaava-alueen pinta-ala on noin 138 ha ja itä-länsisuuntainen pituus n. 2,5 km. V.2012 
vahvistuneessa Peittoon osayleiskaavassa alue on osoitettu pääasiassa teollisuus- ja 
varastorakennusten alueeksi (T,TK,T-e). Satakunnan maakuntakaavassa alue on 
Jätteenkäsittelyaluetta (EJ). Satakunnan vaihemaakuntakaava 1 alue on osoitettu 
tuulivoimatuotannon alueeksi (tv1) ja vaihemaakuntakaava 2:ssa aurinkoenergian 
tuotannon kohdealueeksi (au) ja terminaalitoimintojen alueeksi (tt).

Kaavoitettava alue on osoitettu asemakaavassa teollisuus- ja varastorakennusten (T-
26, T-27), toimitilarakennusten (KTY-14), energiahuollon (EN, EN-1) ja kiertotaloutta 
palvelevien erityistoimintojen (E-22) korttelialueiksi. Loppuosa alueesta on osoitettu 
suojaviheralueiksi (EV) ja katualueeksi.

Kaava-alueesta n. 4/5 on kaupungin omistuksessa ja asemakaava on käynnistetty 
kaupungin toimesta. Suunnittelualue on kaavoituskatsauksen 2023-2025 kohde M23.

Kaavan tavoitteena on kiertotalousalueen toiminnallinen jäsentely ja infrastruktuurin 
kehittäminen. Asemakaava mahdollistaa alueen katujen ja kunnallistekniikan 
suunnittelun, yritystonttien muodostamisen ja työpaikka-alueen 
tarvitsemien  palveluiden toteuttamisen.

Alueella sijaitsevat tuulivoimaloiden kokonaiskorkeus on 204 metriä. Asemakaavassa 
tuulivoimaloiden suojavyöhykkeitä on laajennettu osayleiskaavan 100 metristä 205 
metriin mm. jäävaaran takia. Suoja-alueita saa hyödyntää kierrätys- ja jätemateriaalien 
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ulkovarastointiin ja käsittelyyn. Lisäksi kiertotaloutta varten osoitetuilla erityisalueilla 
(E-22) on sallittu erilaisten luonnonmateriaalien, kuten puun ja maa-ainesten käsittely 
ja aurinkovoimaloihin perustuva energiantuotanto. 
Korttelialueiden tehokkuusluku vaihtelee välillä e=0.1…0.4 ja yhteenlaskettu 
rakennusoikeus on noin 160 000 k-m2. Suurin sallittu kerrosluku alueella on II ja 
suurin sallittu materiaalien läjityskorkeus korttelialueilla 15 metriä. Asemakaavassa 
suojellaan Kuivattujärven ympäristö viitasammakkoesiintymän johdosta. 

Asemakaavan laadintaa edelsi selvitys- ja tavoitteiden asetteluvaihe v. 2019-2020 
yhdessä Prizztech Oy:n kanssa. Todennäköisimmät alueella käsiteltävät materiaalit 
ovat erilaiset tuhkat, pilaantuneet maat, metalliromu, rakennusjätteet, akut sekä 
jätemuovi ja -lasikuitu. Lisäksi alue soveltuu hyvin mm. puun käsittelyyn (energiapuun 
kuivatus, haketus, varastointi). Asemakaavoituksen tavoitteiksi selvitysvaiheessa 
nousivat mm. alueen työpaikkainfran kehittäminen, vaihtelevan kokoisten tonttien 
tarjoaminen sekä suurten avoimien käsittelykenttien luominen.

Asemakaavan vireilletulosta on tiedotettu 10.4.2019 kuulutuksella ja kirjeellä 
osallisille. Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on ollut nähtävillä 11.4. – 10.5.2019. 
Peittoon yrityksille asemakaavoituksen tavoitteita ja käynnistämistä esiteltiin 
22.11.2019. Kaavasta järjestettiin MRL 66 § mukainen viranomaisneuvottelu 1.6.2021 
ja liikennekysymyksiä käsittelevä viranomaistyöneuvottelu 18.5.2022.

Kaavaluonnos (3 eri suunnitelmavaihtoehtoa) on ollut nähtävillä 17.6 – 17.8.2021. 
kaupungin verkkosivuilla ja kaupunkisuunnittelussa.

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa sekä kaavaluonnosta koskevat mielipiteet on 
voitu esittää nähtävilläolon aikana kaupunkisuunnitteluun suullisesti, kirjallisesti ja 
sähköisesti.

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatiin lausunnot Porin kaupungin ympäristö- 
ja lupapalveluyksiköltä ja Pori Energia Oy:n energiayksiköltä.

Asemakaavasta saatiin luonnosvaiheen ennakkolausunnot elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta sekä kaksi osallismielipidettä. Satakuntaliitto, Varsinais-Suomen 
ELY-keskus ja Satakunnan Museo kommentoivat kaavaluonnoksia 
viranomaisneuvottelussa.

Asemakaavaa varten laadittiin luontoselvitys, geotekninen selvitys, hulevesiselvitys ja 
liikenneselvitys.

Ennakkolausuntojen ja selvitysten pohjalta kaavaluonnokseen tehtiin tarkennuksia 
mm. hulevesien käsittelyä, Kuivattujärven suojelua, Ekokorventien liittymän sijaintia ja 
suunnittelualueen rajausta koskien.

Kaavaluonnoksesta saatiin kaksi osallismielipidettä.

Mielipiteet ja ennakkolausunnot on esitetty tiivistettynä kaavaselostuksessa. 
Mielipiteet ja ennakkolausunnot ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaavan 
asiakirjoissa Porin kaupungin asianhallintajärjestelmässä.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja erillisenä.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta ja –selostus.

Tekninen toimiala valmistelee asemakaavaan liittyvät sopimukset.
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Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää asettaa Peittoo 93. kaupunginosaa koskevan 1. 
asemakaavan 609 1718 (Peittoon kierrätyspuisto), päivätty 28.4.2023 nähtäväksi 
vähintään 30 päivän ajaksi, ja pyytää siitä lausunnot tekniseltä lautakunnalta, 
elinvoima- ja ympäristölautakunnalta, Satakunnan Museolta, Satakunnan 
pelastuslaitokselta, Pori Energia Sähköverkot Oy:ltä, Pori Energia Oy Energiayksiköltä, 
Porin Vedeltä, DNA Oy:ltä, Satakuntaliitolta ja Varsinais-Suomen ELY-keskukselta, 
minkä jälkeen asia tuodaan kaupunginhallituksen käsittelyyn ja edelleen 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 101

Valmistelijat / lisätiedot:
Mirko Laurinen
mirko.laurinen@pori.fi

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe, 1718 kaavakartta 16.2.2024
2 Hyväksymisvaihe, 1718 kaavaselostus 16.2.2024

Kaupunginhallitus on päättänyt 8.5.2023 asettaa Peittoo 93. kaupunginosaa koskevan 
1. asemakaavan 609 1718 (Peittoon kierrätyspuisto), päivätty 28.4.2023 nähtäväksi 
vähintään 30 päivän ajaksi, ja pyytää siitä lausunnot tekniseltä lautakunnalta, 
elinvoima- ja ympäristölautakunnalta, Satakunnan Museolta, Satakunnan 
pelastuslaitokselta, Pori Energia Sähköverkot Oy:ltä, Pori Energia Oy Energiayksiköltä, 
Porin Vedeltä, DNA Oy:ltä, Satakuntaliitolta ja Varsinais-Suomen ELY-keskukselta, 
minkä jälkeen asia tuodaan kaupunginhallituksen käsittelyyn ja edelleen 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.

Kaavaehdotus ja -selostus olivat nähtävillä 17.5-17.6.2023. Asemakaavasta jättivät 
lausunnon Varsinais-Suomen ELY-keskus, Satakuntaliitto, Satakunnan pelastuslaitos, 
Porin kaupungin tekninen lautakunta, Porin kaupungin elinvoima- ja 
ympäristölautakunta sekä DNA Oyj. Muistutuksia ei jätetty. Saaduista lausunnoista on 
laadittu erillinen ehdotusvaiheen palauteraportti, joka sisältää koosteen lausunnoista 
ja kaupunkisuunnittelun antamat vastineet. Ehdotusvaiheen palauteraportti on 
kaavaselostuksen liitteenä. 
Kaavaehdotukseen on tehty seuraavat tarkistukset ja täydennykset saadun palautteen 
pohjalta:

Kortteleihin n:o 1, 2, 4 ja 6 on lisätty rakennusten julkisivujen enimmäiskorkeudet
Kortteliin n:o 6 on lisätty Satakunnan maakuntakaavan (2009) mukainen 
valtakunnallisesti arvokkaan maisema-alueen raja ohjeellisella merkinnällä
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Suojaviheralueille on määrätty avohakkuukielto tietyin poikkeuksin sekä 
määrätty täydennysistutuksista yleisissä määräyksissä
Kuivattujärven luo-3 -aluetta koskevaa suojelumääräystä on tarkennettu
Ekokorventien ja Porin saaristotien liittymäaluetta on muotoiltu helpottamaan 
erotetun liittymän toteuttamista
Korttelin n:o 4 EN-1 -alue on muutettu EN-alueeksi, EN-1 -alueiden 
kaavamääräystä on tarkennettu
Kaavaselostukseen on lisätty maisemavaikutusten arviointi

Ehdotusvaiheen palautteen pohjalta kaavaehdotukseen tehdyt muutokset ovat 
kokonaisuuden kannalta merkitykseltään vähäisiä, eikä asemakaavaa tarvitse asettaa 
uudelleen nähtäväksi.

Kaavamuutoksesta ei aiheudu alueen maanomistajille sellaista merkittävää hyötyä, 
jonka johdosta tulisi neuvotella maankäyttö- ja rakennuslain mukaisesta 
maankäyttösopimuksesta. Tekninen toimiala valmistelee asemakaavan muutokseen 
liittyvät muut sopimukset.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja erillisenä.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta ja -selostus.

Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Peittoon 93. 
kaupunginosan 1. asemakaava 609 1718, päivätty 16.2.2024, hyväksytään.

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian kohdalta kokouksessa. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_________________

Merkitään, että Viliina Välimäki poistui esteellisenä (intressijäävi, läheinen omistajana 
kaava-alueella) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Esteellisyys
Viliina Välimäki

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 24

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe, 1718 kaavakartta 16.2.2024
2 Hyväksymisvaihe, 1718 kaavaselostus 16.2.2024

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 11.3.2024 § 101.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.
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Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Peittoon 93. kaupunginosan 1. asemakaavan 
609 1718, päivätty 16.2.2024.

Kokouskäsittely
Merkitään, että valtuutettu Viliina Välimäki poistui esteellisenä tämän asiakohdan 
käsittelyn ajaksi. Välimäki ja hänen läheisensä ovat maanomistajia kaavan alueella.

Merkitään, että varavaltuutettu Petri Lahtinen saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn alussa kello 20.51.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

____

Merkitään, että valtuutettu Anttivesa Knuuttila poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 20.52. 

Merkitään, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulainen poistui 
kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 20.53. 

Esteellisyys
Viliina Välimäki

Tiedoksi
Varsinais-Suomen ELY-keskus, kaupungingeodeetti, kaupunkisuunnittelu, Vaasan 
maanmittauslaitos, Satakuntaliitto ja muut asianosaiset
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Tekninen lautakunta, § 58,02.04.2024
Kaupunginhallitus, § 169,15.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 25, 29.04.2024

§ 25
Alueen 609-00336 varaaminen Kirrinsannasta, Fortum Battery Recycling Oy

PRIDno-2024-1191

Tekninen lautakunta, 02.04.2024, § 58

Valmistelijat / lisätiedot:
Elisa Laine
elisa.laine@pori.fi
tonttipäällikkö

Liitteet
1 Varaussopimusluonnos

Fortum Battery Recycling Oy pyytänyt saada varata 31.12.2025 saakka Kirrinsannasta 
noin 21 hehtaarin suuruisen alueen tilasta UPARO 609-454-1-831 ja yleisestä alueesta 
Kirrintie 609-66-9901-601. Kirrinsannan 66. kaupunginosan teollisuusalueelle on 
laadittu asemakaavan muutos 609 1765, jossa teollisuusalueet muutettiin T/kem-
alueiksi. Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt asemakaavan päätöksellään 12.2.2024 § 4 
ja kaavasta ei ole 26.3.2024 Turun hallinto-oikeudelta suullisesti saadun tiedon 
mukaan tehty valituksia.

Muutetussa asemakaavassa varausalue sijaitsee alueella, jonne voi sijoittaa 
vaarallisten kemikaalien laajamittaista teollista käsittelyä tai varastointia harjoittavan 
laitoksen tai laitoksia (T/kem-2). Asemakaavan mukainen tehokkuusluku 
varausalueella on e=0.8, jonka mukaisesti rakennusoikeuden määrä on noin 168.000 k-
m . Kaupunki on antanut varausalueelle hallinta-aluetunnuksen 609-00336.2

Varaaja suunnittelee varatulle alueelle tehdasta, joka tuottaa akkukemikaaleja 
kierrätyspohjaisista sekä ostokemikaaleista. Hankekokonaisuuden lopullinen laajuus 
täsmennetään varausaikana. Varaajan varausajan kuluessa tekemästä vaatimuksesta 
kaupunki sitoutuu vuokraamaan varausalueelta sille muodostettavan tontin mukaisen 
alueen.

Varausmaksun suuruus on voimassa olevan maapoliittisen ohjelman mukaan 2,5 % 
maan pääoma-arvosta. Kohteesta on laadittu Newsec Valuationin toimesta 8.12.2023 
päivätty hinta-arvio, johon perustuen alueen t/kem tonttien yksikköhinnaksi esitetään 
7 €/m .  Varausmaksun suuruus on 36 750 euroa vuodessa sidottuna 2

elinkustannusindeksin vuoden 2023 keskilukuun 2296.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen valtuuston 
päätettäväksi, että Fortum Battery Recycling Oy:lle varataan edellä esitetyn mukaisesti 
31.12.2025 saakka oheisen sopimusluonnoksen mukaisin ehdoin noin 21 hehtaarin 
alue UPARO-nimisestä tilasta 609-454-1-831 ja yleisestä alueesta Kirrintie 609-66-9901-
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601, ja että kaupungin puolesta varaussopimuksen allekirjoittaa tekninen lautakunta 
teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan 
tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 169

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistöjuristi

Liitteet
1 Varaussopimusluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 2.4.2024. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi, että Fortum 
Battery Recycling Oy:lle varataan edellä esitetyn mukaisesti 31.12.2025 saakka oheisen 
sopimusluonnoksen mukaisin ehdoin noin 21 hehtaarin alue UPARO-nimisestä tilasta 
609-454-1-831 ja yleisestä alueesta Kirrintie 609-66-9901-601, ja että kaupungin 
puolesta varaussopimuksen allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan 
toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimuksiin 
tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 25

Liitteet
1 Varaussopimusluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 2.4.2024.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 15.4.2024 § 169.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä, että Fortum Battery Recycling Oy:lle varataan 
edellä esitetyn mukaisesti 31.12.2025 saakka oheisen sopimusluonnoksen mukaisin 
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ehdoin noin 21 hehtaarin alue UPARO-nimisestä tilasta 609-454-1-831 ja yleisestä 
alueesta Kirrintie 609-66-9901-601, ja että kaupungin puolesta varaussopimuksen 
allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Varaaja, Infrajohtaminen/MAPO
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Kaupunginhallitus, § 345,10.05.2021
Kaupunginvaltuusto, § 103,24.05.2021
Kaupunginhallitus, § 174,15.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 26, 29.04.2024

§ 26
Porin Satama Oy:n takauksen uudelleenkäsittely

PRIDno-2021-2076

Kaupunginhallitus, 10.05.2021, § 345

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Lampinen
jouni.lampinen@pori.fi
rahoitusjohtaja

Liitteet
1 Porin Satama Oy takaushakemus Porin kaupungille 2021

Porin Satama Oy on Porin kaupungin 100 %:sti omistama tytäryhtiö ja se kuuluu Pori-
konserniin. Yhtiö pyytää hakemuksessaan Porin kaupungin takausta yhtiön 
laituriinvestointeja varten otettavalle enintään 29.000.000,00 euron lainalle. 

Yhtiön perustelee laiturihankkeita seuraavasti: 

Mäntyluodon vanhat laituriosat ovat teknisesti käyttöikänsä päässä ja niiden 
korjaaminen on kallista ja kannattamatonta perusrakenteiden ollessa huonossa 
kunnossa. Myöskään näiden laiturien syväys (7 m) ei ole riittävä isoille laivoille, 
eikä ruoppaaminen syvemmäksi onnistu. 
Tahkoluodon nestebulk-laiturin nykyiset perusrakenteet ovat vuodelta 1959 ja 
ovat ylittäneet teknisen käyttöikänsä. Putkistot kulkevat veden päällä ja 
muodostavat ympäristöriskin. Laituri nykyisellään vaatii jatkuvaa huomiota ja 
kunnossapitoa. Uudessa ratkaisussa nykyinen putkien ja mantereen välinen allas 
täytetään ja putkilinjat saadaan maan päälle poistaen nykyisen ympäristöriskin. 
Hanke on käytännössä välttämätön Tahkoluodon satamaosan tulevaisuuden 
kannalta.
Porin Sataman vahvuutena on kyky palvella useiden erilaisten tavaralajikkeiden 
kuljetuksia, jolloin esimerkiksi maailmanmarkkinoiden nopeat muutokset jollain 
sektorilla eivät aiheuta suuria iskuja yhtiön talouteen. Nämä 
laiturihankkeet  ovat käytännössä välttämättömiä, jotta tämä kilpailutekijä 
pystytään säilyttämään pitkälle tulevaisuuteen.

Yhtiön nyt pyytämä uusi takaus korvaisi Porin kaupunginvaltuuston 25.3. 2019 § 29 
myöntämän 80 % takauksen 30 miljoonan euron lainalle. Tämä kaupungin aiemmin 
myöntämä takaus olisi koskenut vain uuden laiturin rakentamista Mäntyluodon 
Kallonlahteen ja se mitätöitäisiin tällä uudella myönnettävällä takauksella sen tultua 
voimaan.

Rahoituksen kilpailutuksen tuloksena yhtiön hallitus on päätynyt 
valitsemaan investointien rahoittajaksi Länsi-Suomen Osuuspankin, jonka 
lainamarginaali on 80 % takauksella 0,55 %  laina-aika n. 22 vuotta sekä 
korkosidonnaisuus 5 vuotta. Yhtiön hallituksen päätös on ehdollinen, sillä rahoitus 
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1.  

2.  

edellyttää Porin kaupungin omavelkaista takausta.  Tärkeää on myös todeta, että 
lainatarjouksessa on myönnettävälle lainalle kaksi kovenanttiehtoa:

Omistuksen pysyvyys: Porin kaupungin omistus Porin Satama Oy:n osakkeista ja 
äänivallasta 100 %. Muutokset yhtiön omistuksessa vaativat Länsi-Suomen 
Osuuspankin hyväksynnän; 
Vieraan pääoman takaisinmaksu: Luotonottaja voi maksaa omistajan, Porin 
kaupungin, myöntämän lainan pääomaa ja korkoja vain, mikäli velvoitteet Länsi-
Suomen Osuuspankille on hoidettu eikä maksukyky vaarannu.   

Kohta 1 on Porin kaupunginvaltuustossa 22.3. 2021 hyväksytyn omistajapoliittisen 
ohjelman mukainen omistusosuuden osalta. Kohdan 2 osalta on todettava, että se 
asettaa kaupungin voitto-osuusehtoisen juniorlainan huonompaan 
etuoikeusjärjestykseen verrattuna rahalaitoksen lainaan. 

Nyt esitettävässä takauspyynnössä Kallonlahden laiturihanke on supistunut, mutta 
mukaan on tullut Tahkoluodon vanhan nestebulk-laiturin uusiminen. Pankkien 
rahoitusehdot ovat muuttuneet uusien tarjouspyyntöjen myötä.Verrattuna jo 
aiemmin kapungin myöntämään takaukseen taattavan lainan enimmäissumma on 
pienentynyt (30 M€ --> 29 M€), laina-aika on kasvanut (20v --> 22v) mutta lainasta 
maksettava marginaali on edelleen sama 0,55%. 

Kuntalain takauksia koskeva pykälän 129 mukaan kunnan myöntämä laina, takaus tai 
muu vakuus ei saa vaarantaa kunnan kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. 
Kunta ei saa myöntää lainaa, takausta tai muuta vakuutta, jos siihen sisältyy 
merkittävä taloudellinen riski. Kunnan edut tulee turvata riittävän kattavilla 
vastavakuuksilla. Kunta voi myöntää takauksen tai muun vakuuden kilpailutilanteessa 
markkinoilla toimivan yhteisön velasta tai muusta sitoumuksesta ainoastaan, jos 
yhteisö kuuluu kuntakonserniin tai se on kuntien tai kuntien ja valtion yhteisessä 
määräysvallassa. Kunnan on lisäksi otettava huomioon, mitä Euroopan unionin 
toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään.

Euroopan komission tiedonannossa 2008/C155/02 on otettu kantaa erityisesti 
takausten ja vakuuksien osalta niiden kuulumisesta valtiontukisääntelyn piiriin. 
Tiedonannossa kuvaillaan edellytykset, joiden täyttyessä takauksen myöntämiseen ei 
sisälly valtiontukea. Edellytykset, joiden kaikkien täytyy toteutua, ovat seuraavat:

    1.    velallinen ei ole taloudellisissa vaikeuksissa;

    2.    takauksen laajuus on tarkasti määriteltävissä myöntämishetkellä;

    3.    takaus liittyy rahoitustoimeen, sille on asetettu kiinteä enimmäismäärä ja se ei 
kata enempää kuin 80 % lainan tai muun rahoitussitoumuksen määrästä;

    4.    takauksesta suoritetaan myöntäjälle markkinaperusteinen korvaus.

Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö toteaa, että yhtiön toimiva johto on käynyt alusta 
asti tiivistä keskustelua rahoitusjohtajan kanssa rahoitussopimuksen sisällöstä 
ja ehdoista. Haettava rahalaitoslaina on kilpailutettu ja lainan korkosidonnaisuus on 
omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön mielestä perusteltu. Koska Porin Satama Oy 
toimii kilpailulla markkinoilla, Porin kaupungin omavelkainen takaus on 
rajoitettava  80 prosenttiin lainan määrästä ollen euroina 23.200.000,00. Yhtiö ei ole 
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myöskään taloudellisissa vaikeuksissa tilinpäätöstietojenkaan mukaan. Samoin takaus 
liittyy tiettyyn rahoitustoimeen ja sille on asetettu kiinteä enimmäismäärä sekä sen 
voimassaoloaika on rajoitettu 22 vuoteen. 

Takauksesta peritään markkinaehtoinen hinta. Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö on 
määrittänyt takausprovision ns. safe harbour -maksun mukaisesti 0,4 %:ksi. Provisio 
peritään vuosittain jäljellä olevan lainapääoman määrästä. Kaupunginhallituksella on 
oikeus tarvittaessa tarkistaa takausprovision määrää myöhemmin Iuokituslaitosten 
arviointien ja komission takauksina annettavia valtiontukia koskevan tiedonannon 
perusteella.

Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö esittää, että Porin Satama Oy antaisi Porin 
kaupungille vastavakuudeksi takauksesta kiinteistökiinnityksen määrältään 
23.200.000,00 euroa. Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö katsoo, että myönnettävä 
takaus ei vaaranna Porin kaupungin kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä.

Samalla omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö toteaa, että yhteisön, jonka puolesta 
kaupungin takaus on annettu, tulee välittömästi antaa kaupungille ilmoitus 
toimintaansa olennaisesti vaikuttavista muutoksista taloudessaan.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää antaa investointiasiassa Porin Satama Oy:lle myönteisen 
ennakkokäsityksen.

Samalla kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 
kaupunginvaltuusto myöntää Porin Satama Oy:lle Länsi-Suomen Osuuspankista em. 
ehdoin otettavalle enintään 29.000.000,00 euron lainalle omavelkaisen takauksen 
siten, että kaupungin takaus kattaa 80 % yhtiölle myönnettävästä lainasta ollen siis 
maksimissaan 23.200.000,00 euroa. Laina-aika on noin 22 vuotta, josta 
lyhennysohjelma 20 vuotta. Tasalyhennykset tapahtuvat ja korko maksetaan 
puolivuosittain alkaen kahden vuoden kuluttua ensimmäisen erän nostosta. Lainan 
lyhennyksen alkuun saakka maksetaan vain nostetun lainamäärän korot 6 kk:n välein. 
Velasta perittävä vuotuinen korko on 6 kuukauden euribor lisättynä 0,55 %-yksikön 
marginaalilla, mutta siten, että lainasta maksetaan korkoa vähintään marginaalin 
verran. Pankilla on oikeus tarkistaa marginaalia viiden vuoden välein alkaen lainan 
allekirjoituspäivästä.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että takauksen 
myöntämisen ehtoina ovat:

 -    Annettavan omavelkaisen takauksen myöntämisestä peritään 0,4 %:n 
takausprovisio vuosittain jäljellä olevan lainapääoman määrästä. 1. vuoden 
takausprovisio on maksettava viisi (5) pankkipäivää velkakirjan allekirjoittamisesta 
Porin kaupungin omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön ilmoittamalle pankkitilille. 
Kaupunginhallituksella on oikeus tarkistaa tarvittaessa takausprovision määrää 
myöhemmin Iuokituslaitosten arviointien ja komission takauksina annettavia 
valtiontukia koskevan tiedonannon perusteella.

-     Porin Satama Oy antaa Porin kaupungille vastavakuudeksi takauksesta 
kiinteistökiinnityksen määrältään 23.200.000,00 euroa.
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-     Porin Satama Oy:n tulee takauksen myöntämisen jälkeen antaa Porin 
kaupunginhallitukselle välittömästi ilmoitus omaan toimintaansa olennaisesti 
vaikuttavista muutoksista taloudessaan.

Kokouskäsittely
Juha Vasama (yhteisöjäävi, Porin Satama Oy, hallituksen jäsen; Länsi-Suomen 
Osuuspankki, edustajiston jäsen), Arja Laulainen (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Osuuspankin hallintoneuvoston jäsen),  Petri Huru (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Osuuspankki, edustajiston jäsen) ja Satu Hatanpää (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Osuuspankki, edustajiston jäsen) poistuivat kokouksesta asian käsittelyn ajaksi. 

Arja Laulaisen sijaan asian käsittelyyn osallistui Mirva Heino.
Satu Hatanpään sijaan asian käsittelyyn osallistui Mika Tuovinen.

Kaupunginhallitus käsitteli seuraavaksi § 349.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.   

Esteellisyys
Juha Vasama, Satu Hatanpää, Arja Laulainen, Petri Huru

Kaupunginvaltuusto, 24.05.2021, § 103

Liitteet
1 Porin Satama Oy takaushakemus Porin kaupungille 2021

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 10.5.2021 § 345.

Asian esittely ja aiempi päätösenteko ovat luettavissa asian historiatiedoissa. Asiaan 
on liitettynä Porin Satama Oy takaushakemus.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto myöntää Porin Satama Oy:lle Länsi-Suomen Osuuspankista em. 
ehdoin otettavalle enintään 29.000.000,00 euron lainalle omavelkaisen takauksen 
siten, että kaupungin takaus kattaa 80 % yhtiölle myönnettävästä lainasta ollen siis 
maksimissaan 23.200.000,00 euroa. Laina-aika on noin 22 vuotta, josta 
lyhennysohjelma 20 vuotta. Tasalyhennykset tapahtuvat ja korko maksetaan 
puolivuosittain alkaen kahden vuoden kuluttua ensimmäisen erän nostosta. Lainan 
lyhennyksen alkuun saakka maksetaan vain nostetun lainamäärän korot 6 kk:n välein. 
Velasta perittävä vuotuinen korko on 6 kuukauden euribor lisättynä 0,55 %-yksikön 
marginaalilla, mutta siten, että lainasta maksetaan korkoa vähintään marginaalin 
verran. Pankilla on oikeus tarkistaa marginaalia viiden vuoden välein alkaen lainan 
allekirjoituspäivästä.

Takauksen myöntämisen ehtoina ovat:

 Annettavan omavelkaisen takauksen myöntämisestä peritään 0,4 %:n 
takausprovisio vuosittain jäljellä olevan lainapääoman määrästä. 1. vuoden 
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takausprovisio on maksettava viisi (5) pankkipäivää velkakirjan 
allekirjoittamisesta Porin kaupungin omistajaohjaus- ja 
rahoitusyksikön ilmoittamalle pankkitilille. Kaupunginhallituksella on oikeus 
tarkistaa tarvittaessa takausprovision määrää myöhemmin Iuokituslaitosten 
arviointien ja komission takauksina annettavia valtiontukia koskevan 
tiedonannon perusteella.
Porin Satama Oy antaa Porin kaupungille vastavakuudeksi takauksesta 
kiinteistökiinnityksen määrältään 23.200.000,00 euroa.
Porin Satama Oy:n tulee takauksen myöntämisen jälkeen antaa Porin 
kaupunginhallitukselle välittömästi ilmoitus omaan toimintaansa olennaisesti 
vaikuttavista muutoksista taloudessaan.

Kokouskäsittely
Ennen asian käsittelyä Arja Laulainen poistui kokouksesta klo 20.33. Hänen sijaansa 
kokoukseen saapui Johanna Huhtala klo 20.33.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 174

Valmistelijat / lisätiedot:
Mari Häyhtiö
mari.hayhtio@pori.fi
Rahoituspäälikkö

Kaupunginvaltuusto on 24.5.2021 § 103 päättänyt myöntää Porin Satama Oy:lle 80 % 
takauksen laiturihankelainalle. Lainan pääoma on enintään 29 M€ ja kaupungin 
perimä takausprovisio on vuosittain 0,4% lainan pääomasta. Päätöksen mukaan laina 
on sidottu 6 kk euriborkorkoon 0,55 % marginaalilla. Kaupunginvaltuuston päätös ei 
mahdollista korkosuojauksen tekemistä.

Vallitsevassa korkomarkkinatilanteessa on järkevää mahdollistaa korkosuojauksen 
tekeminen tähän lainaan. Korkosuojaukseen liittyvä lainan uudelleen järjestely 
toteutetaan niin, että muut kuin korkoon liittyvät lainan ehdot pysyvät 
muuttumattomina. Näin ollen Porin kaupungin riskit takaajana eivät lisäänny tämän 
päätöksen myötä.

Mahdollinen korkosuojaus tullaan toteuttamaan Porin kaupungin talous- ja 
hallintoyksikön sekä Sataman johdon yhdessä sopimalla tavalla huomioiden mm. 
ajankohta ja korkosuojaustapa. 

Porin Satama Oy:n taloudellinen tilanne on samanlainen kuin aiemman 
takauspäätöksen aikaankin. Mitään sellaista muutosta ei ole tapahtunut, mikä 
vaikuttaisi jo annettuun takauspäätökseen ja sen uudelleen järjestelyyn huhtikuussa 
2024.

Tämän päätöksen tarkoitus on pelkästään mahdollistaa Porin Satama Oy:n lainan, 
pääoma per 8.4.2024 21 580 000 €, korkoriskiltä suojaaminen, jossa Porin kaupunki 
on takaajana. Muutoin kaikki aiemmat kaupungin takauspäätöksen ehdot pysyvät 
muuttumattomina.
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Aiempi käsittely on luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Porin Satama Oy:
n laiturihankelainan kaupungin antama takauspäätös mahdollistaa korkosuojauksien 
tekemisen ja siihen liittyvän lainan uudelleen järjestelyn. Muilta osin Porin kaupungin 
takauspäätös on voimassa edellisen päätöksen ehdoin.

Kaupunginvaltuusto valtuuttaa talous- ja hallintojohtajan allekirjoittamaan Porin 
kaupungin puolesta tähän asiaan liittyvät asiakirjat.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 26

Kaupunginvaltuusto on 24.5.2021 § 103 päättänyt myöntää Porin Satama Oy:lle 80 % 
takauksen laiturihankelainalle. Lainan pääoma on enintään 29 M€ ja kaupungin 
perimä takausprovisio on vuosittain 0,4% lainan pääomasta. Päätöksen mukaan laina 
on sidottu 6 kk euriborkorkoon 0,55 % marginaalilla. Kaupunginvaltuuston päätös ei 
mahdollista korkosuojauksen tekemistä.

Vallitsevassa korkomarkkinatilanteessa on järkevää mahdollistaa korkosuojauksen 
tekeminen tähän lainaan. Korkosuojaukseen liittyvä lainan uudelleen järjestely 
toteutetaan niin, että muut kuin korkoon liittyvät lainan ehdot pysyvät 
muuttumattomina. Näin ollen Porin kaupungin riskit takaajana eivät lisäänny tämän 
päätöksen myötä.

Mahdollinen korkosuojaus tullaan toteuttamaan Porin kaupungin talous- ja 
hallintoyksikön sekä Sataman johdon yhdessä sopimalla tavalla huomioiden mm. 
ajankohta ja korkosuojaustapa. 

Porin Satama Oy:n taloudellinen tilanne on samanlainen kuin aiemman 
takauspäätöksen aikaankin. Mitään sellaista muutosta ei ole tapahtunut, mikä 
vaikuttaisi jo annettuun takauspäätökseen ja sen uudelleen järjestelyyn huhtikuussa 
2024.

Tämän päätöksen tarkoitus on pelkästään mahdollistaa Porin Satama Oy:n lainan, 
pääoma per 8.4.2024 21 580 000 €, korkoriskiltä suojaaminen, jossa Porin kaupunki 
on takaajana. Muutoin kaikki aiemmat kaupungin takauspäätöksen ehdot pysyvät 
muuttumattomina.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 15.4.2024 § 174.

Aiempi käsittely on luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Kaupunginvaltuusto päättää, että Porin Satama Oy:n laiturihankelainan kaupungin 
antama takauspäätös mahdollistaa korkosuojauksien tekemisen ja siihen liittyvän 
lainan uudelleen järjestelyn. Muilta osin Porin kaupungin takauspäätös on voimassa 
edellisen päätöksen ehdoin.

Kaupunginvaltuusto päättää valtuuttaa talous- ja hallintojohtajan allekirjoittamaan 
Porin kaupungin puolesta tähän asiaan liittyvät asiakirjat.

Kokouskäsittely
Merkitään, että varavaltuutettu Antti Lehtonen poistui esteellisenä tämän asiakohdan 
käsittelyn ajaksi. Lehtonen on Porin Satama Oy:n hallituksen puheenjohtaja.

Merkitään, että varavaltuutettu Tarja Grönblom saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn alussa kello 20.54

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___

Merkitään, että valtuutettu Arto Nurmi poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 20.55.

Esteellisyys
Antti Lehtonen

Tiedoksi
Porin Sataman toimitusjohtaja Vesa Mäkilä, Lauri Kilkku, Tuomas Hatanpää
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Kaupunginhallitus, § 130,25.03.2024
Kaupunginvaltuusto, § 27, 29.04.2024

§ 27
Asunto-osakkeiden luovutus pääomasijoituksena Porin YH-asunnot Oy:lle

PRIDno-2024-1166

Kaupunginhallitus, 25.03.2024, § 130

Valmistelijat / lisätiedot:
Marjukka Palin
marjukka.palin@pori.fi

Liitteet
1 Osakkeiden luovutussopimus - luonnos
2 Luovutussopimus liite 1

Porin kaupungin omistajapoliittisessa ohjelmassa on linjattu, että asuntojen omistus ja 
hallinta pyritään keskittämään Porin YH-Asunnot Oy:lle.

Kuntalain (410/2015) 126 §:n mukaan kunnan hoitaessa 7 §:ssä tarkoitettua tehtävää 
kilpailutilanteessa markkinoilla sen on annettava tehtävä osakeyhtiön, osuuskunnan, 
yhdistyksen tai säätiön hoidettavaksi (yhtiöittämisvelvollisuus). Asuntojen 
vuokraustoiminta on markkinaehtoista toimintaa. Yhtiöittämisvelvollisuuden 
estämättä kunta voi hoitaa omana toimintanaan 126 §:ssä tarkoitettua tehtävää, jos 
toiminnan on katsottava olevan vähäistä.

Porin kaupunki on selvittänyt kaupungin omistamien asuinhuoneistojen luovutusta 
Porin kaupungin omistamaan Porin YH-asunnot Oy:öön.

Selvityksen kohteena ovat olleet seuraavat huoneistot:

Asunto Oy Porin Apollontie huoneisto B 4
Asunto Oy Porin Apollontie huoneisto D 14
Asunto Oy Porin Satakunnankatu 15-17 talo 17 as 30
Asunto Oy Porin Parikoti as 1
Asunto Oy Porin Kiertokatu 16-18 huoneistot 16 as 1, as 3, as 6, as 7, as 9, as 12, 
as 13, as 15, as 18, as 19, as 21, as 25, as 27, as 30, as 31, as 33
Asunto Oy Porin Kiertokatu 16-18 huoneistot 18 as 3, as 6, as 7, as 12, as 13, as 
15, as 18, as 19, as 21, as 24, as 25, as 27, as 30, as 31, as 33, as 36, as 37.

Tällä hetkellä erityisesti Kiertokatu 16-18 osalta voidaan todeta, että vuokraustoiminta 
ei ole vähäistä, koska kaikki vuokra-asunnot ovat vuokrattuja asuntokaupan 
markkinatilanteen vuoksi.

Selvityksessä on päädytty ratkaisuun, että kohteet luovutetaan YH-asunnot Oy:lle 
pääomasijoituksena. Pääomasijoituksen vastikkeena ei luovuteta kaupungille yhtiön 
osakkeita, koska kaupunki omistaa jo nykytilanteessa yhtiön sataprosenttisesti.

Asuin- ja liikehuoneistojen arvon määrittämiseksi on hankittu ulkopuolisen arvioitsijan 
arvio, johon pääomasijoituksen määrä perustuu. Käypä arvo on velaton hinta, josta 
vähennetään kyseisiin asuntoihin kohdistuva taloyhtiön lainaosuus. Lainavastikkeiden 
maksun myötä jäljellä olevan lainaosuuden määrä vähenee kuukausittain. Tarkka 
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käypä arvo on tiedossa vasta luovutushetkellä. Suunniteltavien pääomasijoitusten 
käypä arvo on 29.2.2024 seuraava:

Käypä arvo yhteensä 1 123 814,36 €.
Yhtiölle muodostuvat pääomasijoitukset kirjataan kokonaisuudessaan Porin YH-
asunnot Oy:n sijoitetun vapaan oman pääoman rahastoon (SVOP) siitä arvosta kuin ne 
ovat siirtohetkellä huomioiden kohteiden velkaosuudet. Mikäli kohteiden poistamaton 
hankintameno alittaa / ylittää niiden markkina-arvon, kaupungille kirjautuu 
luovutusvoittoa/luovutustappiota. Yhtiölle muodostuu varainsiirtoverokustannus 
yksittäisten osakehuoneistojen (1,5 %) markkina-arvon perusteella laskettuna. SVOP-
sijoitukset parantavat yhtiön vakavaraisuutta.

Pääomasijoituksessa kaupunki ja yhtiö solmivat luovutuskirjan pääomasijoituksen 
kohteena olevista huoneistoista. Kohteet siirtyvät yhtiölle siten, että olemassa olevat 
vuokrasopimukset pysyvät voimassa.

Valtiontukisääntely on huomioitu siten, että pääomasijoituksen osalta on laadittu 
erillinen valtiontukisääntelyn mukainen markkinataloustoimijatesti. 
Markkinataloustoimijatestin tarkoituksena on arvioida se, tekisikö yksityinen sijoittaja 
vastaavissa olosuhteissa vastaavan sijoituksen.

Tehty markkinataloustoimijatesti osoittaa, että koska osamarkkinan ja kohteiden 
tuotto-odotukset ovat samaa luokkaa, voidaan kohteiden hinnoittelua ja siten 
pääomitusta pitää markkinataloustoimijatestin mukaisena. Vastaavassa tilanteessa 
myös kohteiden arvoon vaikuttavista tekijöitä tietoinen yksityinen sijoittaja tekisi 
vastaavan arvion. Näin ollen etukäteisarviointi on osoittanut, että pääomasijoitus on 
markkinataloustoimijatestin mukainen, eikä pääomasijoitus sisällä kiellettyä 
valtiontukea.

Esityslistan liitteenä on pääomasijoitusta koskeva luovutuskirjaluonnos liitteineen, 
joista ilmenee muun muassa yksittäisten kohteiden käypä arvo. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää, että kaupunginvaltuusto                  

Päättää hyväksyä pääomasijoituksen Porin YH-Asunnot Oy:öön liitteenä 1 olevan 
luovutuskirjaluonnoksen mukaisesti.
Valtuuttaa kaupunginjohtajan tekemään Porin kaupungin puolelta tarvittavan 
yhtiön osakkeenomistajan päätöksen pääomasijoituksen suorittamisesta 
yhtiölle, sekä tekemään mahdolliset vähäiset teknisluontoiset korjaukset 
ja edellä esittelyosassa mainitut tarkennukset asiakirjaluonnoksissa mainittuihin 
käypiin arvoihin ja allekirjoittamaan asiakirjat kaupungin puolesta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

_________________

Merkitään, että Raisa Ranta poistui esteellisenä (intressijäävi, omistaa yhtiön 
osakkeita) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Esteellisyys
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Raisa Ranta

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 27

Liitteet
1 Osakkeiden luovutussopimus - luonnos
2 Luovutussopimus liite 1

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 25.3.2024 § 130.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää                  

hyväksyä pääomasijoituksen Porin YH-Asunnot Oy:öön liitteenä 1 olevan 
luovutuskirjaluonnoksen mukaisesti.
valtuuttaa kaupunginjohtajan tekemään Porin kaupungin puolelta tarvittavan 
yhtiön osakkeenomistajan päätöksen pääomasijoituksen suorittamisesta 
yhtiölle, sekä tekemään mahdolliset vähäiset teknisluontoiset korjaukset 
ja edellä esittelyosassa mainitut tarkennukset asiakirjaluonnoksissa mainittuihin 
käypiin arvoihin ja allekirjoittamaan asiakirjat kaupungin puolesta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Porin YH-asunnot Oy, Kaupunkikehitys- ja omistajaohjausyksikkö/controller



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 31 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  

3.  

4.  

Tekninen lautakunta, § 59,02.04.2024
Kaupunginhallitus, § 170,15.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 28, 29.04.2024

§ 28
Kotihoidon pysäköintilupien maksullisuus Porin kaupungissa

PRIDno-2021-536

Tekninen lautakunta, 02.04.2024, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Eija Riihimäki, Pauliina Mäenpää, Elina Tasku, Mika Painilainen, Markku Koppelomäki
eija.riihimaki@pori.fi, pauliina.maenpaa@pori.fi, elina.tasku@pori.fi, mika.
painilainen@pori.fi, markku.koppelomaki@pori.fi
Liikenneinsinööri, johtava juristi, hallintopäällikkö, tekninen toimiala, toimialajohtaja, 
tekninen toimiala

Taustaa

Eduskunta hyväksyi 9.4.2020 tieliikennelain (729/2018) muutoksen (HE 109/2019 vp/ 
LiVM 2/2020), jossa muun muassa säädetään kotihoidon pysäköintitunnuksesta ja sen 
myöntämisestä. Uudistuksen tavoitteena oli tehostaa kotiin tuotavia sosiaali- ja 
terveydenhuollon palveluita tarjoamalla työntekijöille parempia 
pysäköintimahdollisuuksia. Lakimuutos astui voimaan 1.6.2020.

Tieliikennelain 39 a §:ssä säädetään kotihoidon pysäköintitunnuksen käytöstä sekä 
190 a §:ssä tunnuksen myöntämisestä. 

Tieliikennelain 190 a §:n mukaan:

”Kunta voi myöntää kotihoidon pysäköintitunnuksen enintään viideksi vuodeksi kerrallaan 
asiakkaan kotona suoritettavaa:

sosiaalihuoltolain (1301/2014) 19 §:ssä tarkoitettua kotipalvelun, 20 §:ssä 
tarkoitettua kotihoidon ja 21 §:ssä tarkoitettua asumispalvelun tehtävää varten;
terveydenhuoltolain (1326/2010) 25 §:ssä tarkoitettua kotisairaanhoidon tehtävää 
varten;
vammaisuuden perusteella järjestettävistä palveluista ja tukitoimista annetussa 
laissa (380/1987) tarkoitettua tehtävää varten;
kehitysvammaisten erityishuollosta annetussa laissa (519/1977) tarkoitettua tehtävää 
varten.

Pysäköintitunnus myönnetään 1 momentissa tarkoitettua palvelua tarjoavalle työntekijälle, 
yritykselle, yhdistykselle tai julkisyhteisölle."

Pysäköintitunnuksen voivat lain mukaan saada yhtenäisin ehdoin sekä yksityiset 
toimijat että julkiset toimijat, niiden yhtiö- tai hallintomalleista riippumatta, silloin kun 
ne toteuttavat hyvinvointialueen (aiemmin kunnan) järjestämisvastuulla olevia 
lakisääteisiä tehtäviä. Tunnuksen myöntäminen yksityiselle toimijalle siis edellyttää, 
että se toimii hyvinvointialueen järjestämien palveluiden osalta joko kilpailutettuna tai 
palvelusetelillä toimivana palveluntuottajana.
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Pysäköintitunnus myönnetään kotihoidon palvelua tarjoavalle työntekijälle, yritykselle, 
yhdistykselle tai julkisyhteisölle. Kyseisen tahon on hakemuksessaan ilmoitettava 
enintään kolme ajoneuvoa, joissa kotihoidon pysäköintitunnusta käytetään 39 a §:ssä 
tarkoitettuun pysäköintiin. Yrityksen, yhdistyksen ja julkisyhteisön on myös 
ilmoitettava tunnuksenhaltija, jonka on oltava hakijan palveluksessa oleva 
luonnollinen henkilö.

Tieliikennelain 39 a §:n 2. momentin mukaan pysäköintitunnusta saa käyttää 
pysäköintiin vain hyvinvointialueen järjestämien, edellä mainittujen työtehtävien 
suorittamista varten ja pysäköintiin saa käyttää vain pysäköintitunnuksessa mainittua 
ajoneuvoa. Työntekijän tai tunnuksenhaltijan on viipymättä ilmoitettava kunnalle 
tunnuksen myöntämisen edellytyksissä tapahtuneista muutoksista, esimerkiksi jos 
kotihoidossa käytettävä ajoneuvo muuttuu tai tunnuksenhaltija vaihtuu yrityksessä.

Kaupungin myöntämän kotihoidon pysäköintitunnuksen/-luvan käyttö rajautuu 
kaupungin katutilaan ja kaupungin hallinnoimalle yleiselle pysäköintialueelle. 
Pysäköintiluvalla varustetun ajoneuvon saa edellä mainittua työtehtävää 
suoritettaessa pysäköidä liikenteenohjauslaitteella osoitetusta kiellosta tai 
rajoituksesta huolimatta (Tieliikennelaki 39 a § 1 mom.). Pysäköintikieltoalueelle 
pysäköivän tulee kuitenkin noudattaa erityistä varovaisuutta ja harkintaa, eikä 
pysäköinti saa aiheuttaa haittaa tai vaaraa muulle liikenteelle. Samoin ajoneuvon voi 
jättää kaupungin hallinnoimalle maksulliselle alueelle ilman maksun suorittamista tai 
aikarajoitetulle alueelle aikarajoitusta pidemmäksi aikaa. Mahdollisen 
pysäköintivirhemaksun saanut henkilö vastaa virhemaksun maksamisesta 
henkilökohtaisesti.

Kiinteistöjen pihassa pysäköinti ei ole sallittua kaupungin myöntämää pysäköintilupaa 
käyttäen. Pysäköintimahdollisuuksista kiinteistöillä tulee sopia kiinteistöjen omistajien 
ja haltijoiden kanssa.

Nykytila

Tällä hetkellä Porin kaupungin asiakaspalvelusta voi hakea Satakunnan 
hyvinvointialueen (aiemmin Porin perusturvan) kotihoidon työntekijöiden 
pysäköintilupia. Luvat ovat olleet hyvinvointialueelle maksuttomia. Pysäköintilupa 
tilataan kotihoidon esihenkilön toimesta sähköpostilla osoitteesta 
asiakaspalvelu@pori.fi. Tilauksessa ilmoitetaan pysäköintilupakohtaisesti kotihoidon 
työntekijän nimi ja auton rekisterinumero. Pysäköintiluvat haetaan henkilökohtaisesti 
asiakaspalvelusta joko kotihoidon esihenkilön tai työntekijän toimesta.

Porin kaupungin asiakaspalvelun työntekijät ylläpitävät excel-taulukkoa, josta ilmenee 
myönnetyn luvan juokseva numero sekä henkilön ja auton tiedot jokaista 
lupanumeroa kohden. Myönnetyn luvan taakse voidaan muuttaa sähköposti-
ilmoituksen perusteella auton rekisterinumero. Tällä hetkellä käytäntönä on 
korkeintaan kaksi rekisterinumeroa yhtä henkilöä kohden.

Pysäköinninvalvonta ei pääse asiakaspalvelun ylläpitämään kotihoidon 
pysäköintiluparekisteriin, vaan tarkastajat joutuvat kysymään aina puhelimitse tai 
sähköpostilla lupien voimassaolon.

Ehdotus 1.6.2024 alkaen
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Kotihoidon pysäköintitunnuksen/ -luvan käyttöönotto ja käyttö on kaupungin 
harkinnassa. Kaupunki päättää myös itse, periikö se kotihoidon pysäköintiluvan 
käsittelystä maksun. Pysäköintiluvan maksutason tulee vastata luvan myöntämisestä 
aiheutuvia kustannuksia. Hyvinvointialueen ja yksityisen toimijan maksujen tulee 
määräytyä samoilla perusteilla.

Vuoteen 2024 asti Porin kaupungin myöntämät kotihoidon pysäköintiluvat ovat olleet 
maksuttomia. Useat kaupungit ovat viime vuosina alkaneet periä maksua kotihoidon 
pysäköintiluvista. Esimerkiksi Tampereella luvan hinta on 150 eur/vuosi, Kokkolassa 
100 eur/vuosi ja Oulussa 55 eur/2 vuotta.

Lupien hallinta tulee jatkossa organisoida Satakunnan hyvinvointialueen kautta. Koska 
kyse on hyvinvointialueen järjestämästä palvelusta, jota hyvinvointialue omalla 
henkilöstöllään tuottaa tai hankkii hyväksymällä palvelusetelituottajat tai tekemällä 
ostopalvelusopimukset yksityisten palveluntuottajien kanssa, ovat pysäköintiluvan 
käyttöön oikeutetut hyvinvointialueen tiedossa. Hyvinvointialueen tulisikin luoda 
itselleen luparekisteri niin, että hyvinvointialueella on ajantasainen tieto siitä, mikä 
numero kullakin työntekijällä ja autolla on. Porin kaupunki tilaa luvat painotuotteena 
ja myöntää Satakunnan Hyvinvointialueelle etukäteen numeroidut pysäköintiluvat. 
Luparekisterin tulee olla ajantasainen.

Kotihoitopalvelun, jonka yhteydessä pysäköintilupaa hyödynnetään, tulee olla 
hyvinvointialueen järjestämää ja työtehtävien säännöllisiä ja pitkäkestoisia. 
Pysäköintiluvalla on oikeus pysäköidä vain yksi ajoneuvo kerrallaan. Pysäköintilupa on 
voimassa vain työasioissa työaikana, ja hyvinvointialueen on palautettava se 
pysäköinninvalvontaan luvan voimassaolon, työtehtävän, tai käytön tarpeen 
päättyessä.

Pysäköintilupa on pysäköinnin ajaksi sijoitettava näkyvälle paikalle ajoneuvon 
tuulilasin sisäpuolelle siten, että se on ulkoapäin luettavissa. Pysäköintiluvan kopiointi 
on kielletty.

Havaitusta väärinkäytöksestä pysäköintilupa voidaan peruuttaa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
hyväksyttäväksi, että kotihoidon pysäköintiluvat / -tunnukset muutetaan maksullisiksi, 
ja että luvan hinta on 100 euroa /vuosi 1.6.2024 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 170

Valmistelijat / lisätiedot:
Eija Riihimäki
eija.riihimaki@pori.fi
Liikenneinsinööri
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Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 2.4.2024. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi, että 
kotihoidon pysäköintiluvat / -tunnukset muutetaan maksullisiksi, ja että luvan hinta on 
100 euroa /vuosi 1.6.2024 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 28

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 2.4.2024.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 15.4.2024 § 170.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että kotihoidon pysäköintiluvat / -tunnukset muutetaan 
maksullisiksi, ja että luvan hinta on 100 euroa /vuosi 1.6.2024 alkaen.

Äänestykset
Valtuutettu Mika Aho teki valtuutettu Antero Kivelän kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Esitän, että kotihoidon pysäköintiä ei muuteta maksulliseksi 
Porissa.” Valtuutettu Mikael Ropo kannatti pohjaehdotusta. Puheenjohtaja totesi, että 
keskustelun kuluessa on tehty kannatettu muutosehdotus ja koska on kannatettu 
myös pohjaehdotusta, niin asiasta on äänestettävä. Asiassa suoritetaan äänestys 
seuraavasti: JAA: Pohjaehdotus EI: Valtuutettu Mika Ahon tekemä ja valtuutettu Antero 
Kivelän kannattama muutosehdotus: ”Esitän, että kotihoidon pysäköintiä ei muuteta 
maksulliseksi Porissa.”

Jaa
Sami Viitasaari
Mikael Ropo
Matti Välimäki
Hanna Raitakari
Mika Tuhkanen
Sanna Grönmark
Petri Huru
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Laura Pullinen
Bia Kaski
Niko Viinamäki
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Anssi Salmi
Sonja Myllykoski
Timo Aro
Viliina Välimäki
Erno Välimäki
Juha Kantola
Tapio Huhtanen
Tiina Puska
Mari Kaunistola
Ari Nordström
Heidi Sakari
Markus Halminen
Heikki Santavuo
Aila Haikkonen
Hanna Sinisalmi
Helvi Walli
Neea Kähkönen
Antti Lehtonen
Tuomas Koivisto
Minna Haavisto
Petri Lahtinen
Mikko Pakkasela
Juha Joutsenlahti
Jussi Ihamäki
Milka Tommila
Christa Lahto
Helena Heljakka
Markku Tanttinen
Sinikka Alenius
Jyrki Levonen
Tarja Grönblom
Ismo Läntinen
Tiina Stenman
Martti Lundén
Krista Kiuru
Ei
Kaarina Ranne
Raisa Ranta
Mika Aho
Jaakko Jäntti
Antero Kivelä
Jani-Petteri Pajukoski
Emmastiina Hesso
Simo Korpela
Marketta Juntunen

Kokouskäsittely
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Valtuutettu Mika Aho teki valtuutettu Antero Kivelän kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Esitän, että kotihoidon pysäköintiä ei muuteta maksulliseksi 
Porissa.”

Valtuutettu Mikael Ropo kannatti pohjaehdotusta.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu muutosehdotus 
ja koska on kannatettu myös pohjaehdotusta, niin asiasta on äänestettävä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi seuraavan äänestysesityksen:

JAA: Pohjaehdotus
EI: Valtuutettu Mika Ahon tekemä ja valtuutettu Antero Kivelän kannattama 
muutosehdotus: ”Esitän, että kotihoidon pysäköintiä ei muuteta maksulliseksi 
Porissa.”

Asiassa suoritettiin äänestys.

Äänestyksessä annettiin yhteensä 56 ääntä, jotka jakautuivat seuraavasti: 47 JAA-ääntä 
ja yhdeksän EI-ääntä. Tyhjiä ääniä ei annettu.

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä pohjaehdotuksen äänin 47-9.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin äänin 47-9.

Tiedoksi
Satakunnan hyvinvointialueen kirjaamo, Kari-Matti Haapala, Markku Koppelomäki, 
Pauliina Mäenpää, Mika Painilainen, Elina Tasku, Eija Riihimäki
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Kaupunginhallitus, § 183,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 29, 29.04.2024

§ 29
Tarkastuslautakunnan varajäsenen valinta

PRIDno-2024-829

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 183

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Tarkastuslautakunnan varajäsenenä toiminut Pekka Hammais on menehtynyt.

Kuntalain 79 §:n mukaan kesken toimikautta avoimeksi tulleeseen luottamustoimeen 
on valittava jäljellä olevaksi toimikaudeksi uusi luottamushenkilö.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
valitsee tarkastuslautakuntaan uuden varajäsenen.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 29

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 183.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää valita tarkastuslautakuntaan uuden varajäsenen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Bia Kaski esitti, että tarkastuslautakunnan uudeksi varajäseneksi valitaan 
Otto Mäki.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti valita yksimielisesti uudeksi tarkastuslautakunnan 
varajäseneksi Otto Mäen.

Tiedoksi
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Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, tarkastustoimi, viestintäyksikkö/Kalle 
Aaltonen, tarkastuslautakunnan sihteeri



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 39 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, § 184,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 30, 29.04.2024

§ 30
Eroanomus varavaltuutetun ja vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen luottamustoimista

PRIDno-2024-939

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 184

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Jelena Kiilholma on jättänyt 17.2.2024 eroanomuksen kaupunginvaltuuston 
varavaltuutetun ja vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen tehtävistä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myöntää eron 
valtuutetulle ja varavaltuutetulle.

Vaalilain 93.2 §:n mukaan jos valtuuston toimikauden aikana varavaltuutettujen määrä 
jää vajaaksi, kunnan keskusvaalilautakunnan on valtuuston puheenjohtajan pyynnöstä 
määrättävä uusia varavaltuutettuja kuntalain 17 §:n mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Jelena Kiilholmalle eron  varavaltuutetun 
tehtävästä.

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston 
puheenjohtaja pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Jelena Kiilholmalle eron vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen tehtävästä
valitsee Jelena Kiilholman tilalle vapaa-ajan lautakunnan uuden varajäsenen.

Pöytäkirja tämän asiakohdan kohdalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 30

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 184.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.
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Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Jelena Kiilholmalle 
eron varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginvaltuusto päättää, että kaupunginvaltuuston puheenjohtaja pyytää 
keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Jelena Kiilholmalle eron vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen tehtävästä
valita Jelena Kiilholman tilalle vapaa-ajan lautakunnan uuden varajäsenen.

Kokouskäsittely
Valtuuston 3. varapuheenjohtaja Raisa Ranta esitti, että vapaa-ajan lautakunnan 
uudeksi varajäseneksi valitaan Arto Prehti.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Jelena 
Kiilholmalle eron varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti, että kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti:

myöntää Jelena Kiilholmalle eron vapaa-ajan lautakunnan varajäsenen tehtävästä
valita Jelena Kiilholman tilalle vapaa-ajan lautakunnan uudeksi varajäseneksi 
Arto Prehtin.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, tarkastustoimi, viestintäyksikkö/Kalle 
Aaltonen, vapaa-ajan lautakunnan sihteeri, keskusvaalilautakunta/Iiris Lehti
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Kaupunginhallitus, § 185,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 31, 29.04.2024

§ 31
Eroanomus teknisen lautakunnan jäsenen luottamustoimesta

PRIDno-2024-989

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 185

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Saana Hannula on 2.3.2024 jättänyt eroanomuksen teknisen lautakunnan jäsenen 
tehtävästä henkilökohtaisten syiden takia.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää:

myöntää Saana Hannulalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Saana Hannulan tilalle teknisen lautakunnan uuden jäsenen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 31

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 185.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Saana Hannulalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Saana Hannulan tilalle teknisen lautakunnan uuden jäsenen.

Kokouskäsittely
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Valtuuston 3. varapuheenjohtaja Raisa Ranta esitti, että teknisen lautakunnan uudeksi 
jäseneksi valitaan Marja Sjöholm ja uudeksi varajäseneksi Marja Sjöholmin tilalle 
valitaan Sirpa Muurinen.

Merkitään, että valtuutettu Tiina Puska poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 21.07.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti:

myöntää Saana Hannulalle eron teknisen lautakunnan jäsenen tehtävästä
valita Saana Hannulan tilalle teknisen lautakunnan uudeksi jäseneksi Marja 
Sjöholmin
valita Marja Sjöholmin tilalle teknisen lautakunnan uudeksi varajäseneksi Sirpa 
Muurisen.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, tarkastustoimi, viestintäyksikkö/Kalle 
Aaltonen, teknisen lautakunnan sihteeri
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Kaupunginhallitus, § 199,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 32, 29.04.2024

§ 32
Valtuustoaloite tilapäisen valiokunnan perustamiseksi

PRIDno-2024-1513

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 199

Valmistelijat / lisätiedot:
Pauliina Mäenpää
pauliina.maenpaa@pori.fi
johtava juristi

Valtuustoaloite

Porin kaupungin kirjaamoon on maanantai-iltana 8.4.2024 jätetty sähköpostitse 
seuraava valtuustoaloite:

”Porin kaupunginhallituksen varapuheenjohtaja Sampsa Kataja ei enää nauti 
allekirjoittaneiden luottamusta toimiakseen kaupunginhallituksen varapuheenjohtajan ja 
kaupunginhallituksen jäsenen tehtävissä. Vaadimme tilapäisen valiokunnan perustamista 
prosessin käynnistämiseksi. Lain ja säädösten mukaan kaupunginhallituksen 
puheenjohtajisto tulee erottaa ja valita uudelleen. Epäluottamus ei kohdistu muuhun 
puheenjohtajistoon.”

Valtuustoaloite ja allekirjoitusten kokoaminen siihen on tapahtunut Kokoomuksen 
valtuustoryhmän toimesta. Kaupungille jätetyn aloitteen ovat valtuustoryhmän 
sihteerille sähköpostitse kuitanneet allekirjoittavansa seuraavat 15 
kaupunginvaltuutettua (sukunimien mukaisessa aakkosjärjestyksessä): Aila 
Haikkonen, Jussi Ihamäki, Juha Joutsenlahti, Marketta Juntunen, Bia Kaski, Mari 
Kaunistola, Henna Kyhä, Mikko Pakkasela, Nelly Pitkänen, Hanna Raitakari, Mikael 
Ropo, Heidi Sakari, Heikki Santavuo, Milka Tommila ja Viliina Välimäki.

Asian saattaminen valtuuston käsiteltäväksi

Lähtökohta on luottamushenkilön erottamattomuus. Luottamushenkilö pysyy 
toimessaan sen ajan, joksi hänet on valittu (kuntalaki 79.1 §). Yksittäinen 
luottamushenkilö voidaan erottaa vain rikoksen perusteella.

Toimielin kokonaisuudessaan tai erikseen sen puheenjohtajisto voidaan erottaa  
epäluottamuksen perusteella. Kuntalain 34.1 §:n mukaan valtuusto voi erottaa 
kaupungin toimielimeen valitsemansa luottamushenkilöt kesken toimikauden, jos he 
tai jotkut heistä eivät nauti valtuuston luottamusta. Kuntalain 34.2 §:n mukaan 
valtuusto voi erottaa valtuuston ja valitsemiensa toimielinten puheenjohtajan ja 
varapuheenjohtajan kesken toimikauden, jos he tai jotkut heistä eivät nauti valtuuston 
luottamusta. Erottamispäätös koskee puheenjohtajistoa kokonaisuudessaan.

Kuntalain 35 §:n mukaan mahdollisen erottamisen valmistelee valtuuston asettama 
tilapäinen valiokunta. Päätös on perusteltava ja siinä on mainittava, mihin 
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luottamuspula perustuu. Mahdollinen erottaminen kuntalain 34 §:n perusteella voi 
perustua poliittiseen harkintaan. Perusteiden tulee kuitenkin olla asiallisia eivätkä ne 
voi perustua mielivaltaan.

Asia tulee vireille joko kaupunginhallituksen ehdotuksella tai aloitteella, jonka 
vähintään yksi neljäsosa (1/4) valtuutetuista on allekirjoittanut. Porin 
kaupunginvaltuuston koko (59 jäsentä) huomioon ottaen, tämä tarkoittaa vähintään 
15 valtuutettua.

Asian tultua vireille, kaupunginhallituksen tulee saattaa valtuuston päätettäväksi, 
asetetaanko tilapäinen valiokunta asiaa valmistelemaan. Kaupunginhallituksen 
valmisteluksi riittää tällöin se, että hallitus tekee valtuustolle esityksen siitä, 
asetetaanko tilapäinen valiokunta vai ei, ja saattaa asian valtuuston käsiteltäväksi. Kun 
kysymys on kaupunginhallituksen puheenjohtajiston erottamisesta, kyseiset henkilöt 
ovat kaupunginhallituksessa asiaa käsiteltäessä esteellisiä.

Valtuusto päättää siitä, johtaako valtuutettujen aloite tilapäisen valiokunnan 
asettamiseen. Valiokunnan mahdolliselle asettamiselle tulee olla valtuuston 
enemmistö. Jos valtuusto päättää, että valiokuntaa ei aseteta, asian käsittely jää 
sillensä eli asia raukeaa.

Tilapäisen valiokunnan jäsenten on oltava valtuutettuja tai varavaltuutettuja. 
Valiokunnan jäsenille on syytä valita henkilökohtaiset varajäsenet ja valinnassa on 
otettava huomioon tasa-arvolain säännökset. Tasa-arvolain 4.2 § edellyttää, että sekä 
jäsenissä että varajäsenissä on oltava miehiä ja naisia vähintään 40 %. Lisäksi on syytä 
kiinnittää huomiota valiokunnan kokoonpanon tasapuolisuuteen ja pyrkiä siihen, että 
eri mielipidesuuntaukset saavat valiokunnassa edustuksensa. Varsinaisista jäsenistä 
valtuuston on valittava valiokunnalle puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja.

Mikäli valtuusto päättää asettaa valiokunnan, valiokunta kuulee asianosaisia ja 
valmistelee varsinaisen asian valtuuston päätettäväksi.

Luottamustoimesta eroaminen

Luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä kesken toimikauden (kuntalaki 70.3 §). 
Kaupunginhallituksen 1. varapuheenjohtaja Sampsa Kataja on Satakunnan Kansa -
lehden julkaisun (16.4.2024) mukaan ilmoittanut sanomalehdelle, että hän tulee 
hakemaan eroa kaikista poliittisista luottamustehtävistään. Porin kaupungille hän ei 
ole tällaista eronpyyntöä toimittanut. Mikäli hän hakee eroa kaupunginhallituksen 1. 
varapuheenjohtajan tehtävästä, ja valtuusto myöntää hänelle eron, päättyy tämän 
valtuustoaloitteen käsittely.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää todeta, että aloitteen tilapäisen valiokunnan 
perustamiseksi on allekirjoittanut vähintään yksi neljäsosa (1/4) valtuutetuista ja asia 
on tullut kuntalain 34 §:n mukaan vireille.

Kaupunginhallitus päättää esittää, että kaupunginvaltuusto päättää:
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1.  

2.  

3.  

4.  

1.  

2.  

3.  

asettaa keskuudestaan kuntalain 35 §:ssä tarkoitetun tilapäisen valiokunnan 
valmistelemaan kaupunginhallituksen puheenjohtajiston erottamista koskevaa 
asiaa.
määrätä tilapäisen valiokunnan jäsenmäärän, valita valiokunnan jäsenet ja 
kullekin henkilökohtaisen varajäsenen.
nimetä varsinaisista jäsenistä valiokunnan puheenjohtajan ja 
varapuheenjohtajan.
että valiokunnan työskentelyssä noudatetaan soveltuvin osin kaupungin 
hallintosäännön määräyksiä ja että asiat käsitellään puheenjohtajan selostuksen 
pohjalta ja että valiokunta voi ottaa itselleen sihteerin.

Kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta kokouksessa.

Päätös
Koska puheenjohtajisto oli kokonaisuudessaan jäävi, täytyi valita kokoukselle 
puheenjohtaja. Keskustelun kuluessa Jari Hakala ehdotti Tuomas Koivistoa 
puheenjohtajaksi. Koska muita ehdotuksia ei tullut, niin Tuomas Koivisto valittiin 
tämän pykälän puheenjohtajaksi.

Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

______________________

Merkitään, että Arja Laulainen ja Arto Nurmi poistuivat esteellisinä tämän asian 
käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Heidi Sakari saapui kokoukseen ennen tämän asian käsittelyä kello 
15.54.

Esteellisyys
Arja Laulainen, Arto Nurmi

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 32

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 199.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää:

asettaa keskuudestaan kuntalain 35 §:ssä tarkoitetun tilapäisen valiokunnan 
valmistelemaan kaupunginhallituksen puheenjohtajiston erottamista koskevaa 
asiaa.
määrätä tilapäisen valiokunnan jäsenmäärän, valita valiokunnan jäsenet ja 
kullekin henkilökohtaisen varajäsenen.
nimetä varsinaisista jäsenistä valiokunnan puheenjohtajan ja 
varapuheenjohtajan.
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4.  

1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  
7.  
8.  

että valiokunnan työskentelyssä noudatetaan soveltuvin osin kaupungin 
hallintosäännön määräyksiä ja että asiat käsitellään puheenjohtajan selostuksen 
pohjalta ja että valiokunta voi ottaa itselleen sihteerin.

Kokouskäsittely
Valtuuston 1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen esitti, että tilapäisen valiokunnan 
jäsenmääräksi määrätään kahdeksan jäsentä ja kahdeksan varajäsentä.

Valtuuston 1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen esitti, että tilapäiseen valiokuntaan 
valitaan varsinaiseksi jäseneksi Jyrki Levonen ja varajäseneksi Tuomas Koivisto.

Valtuutettu Bia Kaski esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Juha Joutsenlahti ja varajäseneksi Viliina Välimäki.

Valtuutettu Ismo Läntinen esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Pekka Pörsti ja varajäseneksi Heidi Sakari.

Valtuutettu Mika Aho esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Raisa Ranta ja varajäseneksi Milka Tommila.

Valtuutettu Laura Pullinen esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Sanna Grönmark ja varajäseneksi Hanna Sinisalmi.

Valtuutettu Juha Kantola esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Raija Koskiranta ja varajäseneksi Juha Kantola.

Valtuutettu Niko Viinamäki esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Christa Lahto ja varajäseneksi Niko Viinamäki.

Valtuutettu Simo Korpela esitti, että tilapäiseen valiokuntaan valitaan varsinaiseksi 
jäseneksi Markus Halminen ja varajäseneksi Simo Korpela.

Valtuutettu Bia Kaski esitti, että tilapäisen valiokunnan puheenjohtajaksi valitaan Jyrki 
Levonen ja varapuheenjohtajaksi Raisa Ranta.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti asettaa keskuudestaan kuntalain 35 §:ssä 
tarkoitetun tilapäisen valiokunnan valmistelemaan kaupunginhallituksen 
puheenjohtajiston erottamista koskevaa asiaa.

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti määrätä tilapäisen valiokunnan 
jäsenmääräksi kahdeksan jäsentä ja kahdeksan varajäsentä.

Kaupunginvaltuusto päätti valita yksimielisesti valiokunnan jäsenet ja kullekin 
henkilökohtaisen varajäsenen sekä nimetä varsinaisista jäsenistä valiokunnan 
puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan seuraavasti:

Jäsen                                                                                                   Varajäsen

puheenjohtaja Jyrki Levonen                                         Tuomas Koivisto
varapuheenjohtaja Raisa Ranta                                    Milka Tommila
Juha Joutsenlahti                                                               Viliina Välimäki
Pekka Pörsti                                                                        Heidi Sakari
Sanna Grönmark                                                                Hanna Sinisalmi
Raija Koskiranta                                                                 Juha Kantola
Markus Halminen                                                              Simo Korpela
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8.  Christa Lahto                                                                      Niko Viinamäki.
Kaupunginvaltuusto päätti, että valiokunnan työskentelyssä noudatetaan soveltuvin 
osin kaupungin hallintosäännön määräyksiä ja että asiat käsitellään puheenjohtajan 
selostuksen pohjalta ja että valiokunta voi ottaa itselleen sihteerin.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, lumutiimi, Aapelituki
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Kaupunginvaltuusto, § 47,27.03.2023
Sivistyslautakunta, § 118,23.05.2023
Sivistyslautakunta, § 140,21.06.2023
Kaupunginhallitus, § 379,21.08.2023
Kaupunginhallitus, § 107,11.03.2024
Kaupunginvaltuusto, § 33, 29.04.2024

§ 33
Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 2023 alkaen, 
valtuustoaloite, valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman

PRIDno-2023-1157

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 47

Valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.3.2023 

Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 2023 
alkaen 

Söörmarkun koulusta siirrettiin 5. ja 6. luokan opetus Noormarkun yhtenäiskouluun 
vuonna 2017 väliaikaisratkaisuna. Tuolloin koulun tilat eivät riittäneet kaikkien 
alaluokkien opetukseen. Tällä hetkellä koulun tilat mahdollistavat alaluokkien 1-6 
järjestämisen Söörmarkun koulun tiloissa. Nyt kun tilanne on muuttunut ja väliaikaisia 
tiloja ei enää tarvita, 5. ja 6. luokan opetus on palautettava Söörmarkun koululle 
syksystä 2023 alkaen.  

Söörmarkun koulu on osaa aktiivista ja toimivaa kyläyhteisöä, jonka elinvoiman 
edellytyksenä on koulu. Varmistaaksemme, koulun pito- ja vetovoiman tulee meidän 
tehdä tarvittavat luokkamuutokset välittömästi. Söörmarkkulaisilla lapsilla on oikeus 
lähikouluunsa ja turvalliseen koulumatkaan, sekä oppimisympäristöön. 

Heidi Sakari ja Tiina Stenman  

Perussuomalaiset 

27.3.2023"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 23.05.2023, § 118

Valmistelijat / lisätiedot:
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Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Liitteet
1 Liite 1

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle syksystä 2023 
alkaen ”. Valtuustoaloitteessa esitetään, että Söörmarkun kouluun palautetaan 5. ja 6. 
luokan opetus syksystä 2023 alkaen. Tässä vastauksessa käsitellään ensin asian 
taustaa, sitten alueen oppilasmääriä ja nykytilaa sekä lukuvuodelle 2023-2024 tehtyjä 
suunnitelmia opetuksen järjestämiseksi. Lopuksi esitetään sivistyslautakunnan 
näkemys valtuustoaloitteen esitykseen.  

Söörmarkun koulun vuosiluokkien 5-6 oppilaat ovat sivistyslautakunnan (18.4.2016, 50 
§) päätöksellä käyneet koulua lukuvuodesta 2017-2018 alkaen Noormarkun 
yhtenäiskoulussa. Oppilaat siirrettiin, koska Söörmarkun alueen oppilasmäärä oli 
kasvamassa liian suureksi koulun tiloihin. Koulussa on neljä tavanomaista luokkatilaa. 
Siirto mahdollisti myös Noormarkun yhtenäiskoulussa yhdysluokkien purkamisen. 
Asiassa kuultiin huoltajia, joita huolestutti etenkin oppilaiden kulkeminen 
Söörmarkusta Noormarkun kouluun. Kaikilla oppilailla ei ole maksutonta 
koulukuljetusetuutta Noormarkun yhtenäiskouluun. Päätöksen yhteydessä mainittiin, 
että oppilasmäärien kääntyessä laskuun, arvioidaan uudelleen 5.-6.-luokkalaisten 
sijoittumispaikka. 

Vuodelle 2019 valmisteltiin Porissa laajaa palveluverkkoselvitystä. Valtuusto teki 
asiasta päätöksen (KV 27.5.2019, § 56). Palveluverkkopäätös avattiin ja valmisteltiin 
uudelleen, ja valtuusto päätti nyt voimassa olevasta palveluverkosta (KV 15.6.2020, § 
23). Palveluverkkoselvityksiä laadittaessa Söörmarkun oppilasmäärät olivat laskussa. 
Osana selvityksiä tarkasteltiin koulurakennusten kuntoja ja korjaustarpeita. 
Söörmarkun koulu oli välttävässä kunnossa ja tuolloin arvioitiin, että 
peruskorjaustarvetta on lähivuosina. Söörmarkun koulun lakkauttamisen tai 
korjaamisen osalta ei kuitenkaan tehty päätöksiä. Yhtenä vaihtoehtona esitettiin 
Söörmarkun koulun muuttaminen ns. pienten lasten kouluksi, jossa olisi vuosiluokat 
1–2 ja varhaiskasvatuksen palveluja ja vuosiluokat 3–6 siirtyisivät Noormarkun 
yhtenäiskouluun. Palveluverkkoselvitystä laadittaessa ennakoitiin, että muutaman 
vuoden päästä Noormarkun yhtenäiskouluun mahtuisivat kaikki palvelualueen 
koulujen (Ahlainen, Kangas, Söörmarkku ja Noormarkku) oppilaat. Ahlaisiin on 
sittemmin aloitettu uuden monitoimitalon suunnittelu.  Osana vuoden 2020 
palveluverkkopäätöstä päätettiin, että Söörmarkun ja Kankaan koulujen toiminta 
jatkuu nykyisellään ja peruskorjaustarve arvioidaan vuoden 2024 lopussa. 

Söörmarkun koulussa oli tilastointipäivänä 20.9.2022 oppilaita 60 (1. luokalla 15, 2. 
luokalla 9, 3. luokalla 16 ja 4. luokalla 20) Noormarkun yhtenäiskoulussa oli 
vuosiluokilla 1-6 tilastointipäivänä 285 oppilasta (5. luokalla 46 oppilasta ja kaksi 
luokkaa, 6. luokalla 71 oppilasta ja kolme luokkaa, lisäksi noin kymmenen oppilasta 
luokkien 5-6 pienryhmissä). Kankaan koulussa oli 52 oppilasta ja Ahlaisten koulussa oli 
54 oppilasta. Syksyllä 2023 Söörmarkun koulussa on aloittamassa 11 oppilasta. 
Kaikkien alueen koulujen ja myös Söörmarkun koulun oppilasmäärä laskee eikä 
oppilasmäärän kasvua ole näkyvissä. Pientä vaihtelua on vuosittain. Ennusteen 
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mukaan Noormarkun alueen eli Söörmarkun, Noormarkun ja Kankaan koulujen 1.-
luokkalaisten määrä on lähes sama kuin tällä hetkellä Noormarkun yhtenäiskoulussa 
aloittavien 1. luokkalaisten määrä. (Liitteenä 1 on kuvio, jossa  esitetään Noormarkun 
alueen 1. luokkalaisten määrät ennusteen mukaan.) 

Taulukossa 1 on esitetty Söörmarkun 1. luokkalaisten määrän kehitys ja lukuvuodesta 
2024-2025 alkaen ennuste. Koulutulokkaita laskettaessa opetusyksikössä käytetään 
väestötietorekisterin mukaisten lähikoulualueen lapsimäärien lisäksi 
oppilasennustetta, joka on 90 % väestörekisterin mukaisesta oppilasmäärästä. 
Oppilasennusteita käytetään, koska lähikoulualueelta keskimäärin noin 10 % lapsista 
menee muualle kuin lähikouluunsa (esimerkiksi yksityiseen kouluun, erityiskouluun, 
englanninkieliseen opetukseen, koulunaloitusta voidaan lykätä). Ennusteissa ja 
oppilasmäärissä on aina muutaman oppilaan heittoja suuntaan tai toiseen, koska 
muuttoliikettä tapahtuu kaupungin sisällä, Porin kaupunkiin ja Porista pois. 

Taulukko 1. Söörmarkun koulun 1. luokkalaisten määrä ja lukuvuodesta 2024-2025 
alkaen ennuste 

Lukuvuosi  1. luokkalaisten määrä 
2011-2012  7 
2012-2013  14 
2013-2014  11 
2014-2015  18 
2015-2016  19 
2016-2017  17 
2017-2018  29 
2018-2019  14 
2019-2020  22 
2020-2021  20 
2021-2022  9 
2022-2023  15 
2023-2024  11 
2024-2025  10 
2025-2026  12 
2026-2027  5 
2027-2028  10 
2028-2029  8 

Lähivuosina täytyy ratkaista osana koko kaupungin palveluverkkoa se, miten 
oppilasmäärien laskuun Noormarkun alueella reagoidaan. Edelleen vaihtoehtona on 
toki Söörmarkun koulun palauttaminen vuosiluokkien 1–6 kouluksi, sen muuttaminen 
ns. pienten lasten kouluksi tai tilanteen säilyttäminen nykyisellään.  Nopeita ratkaisuja 
kannattaa tämän tyyppisissä tilanteissa tehdä lähinnä silloin kun oppilasmäärän kasvu 
pakottaa oppilaiden siirtämisen toiseen kouluun. Muissa tilanteissa asiaa kannattaa 
tarkastella mahdollisimman monelta kannalta. Oppilaan lyhyt koulumatka on toki 
arjessa tärkeä asia, mutta oppilasta lähinnä oleva koulu ei aina ole välttämättä 
tarkoituksenmukaisin ratkaisu vaan opetuksen järjestämisessä on muitakin tekijöitä, 
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joiden huolellinen tarkastelu on järkevää. Perusopetuslain 6 §:n mukaan opetus tulee 
kunnassa järjestää siten, että oppilaiden koulumatkat ovat asutuksen, koulujen ja 
muiden opetuksen järjestämispaikkojen sijainti sekä liikenneyhteydet huomioon 
ottaen mahdollisimman turvallisia ja lyhyitä.  Lähikoulu ei kuitenkaan lain mukaan ole 
välttämättä oppilasta fyysisesti lähinnä olevin koulu. Kunta voi vapaasti määritellä 
menettelyn, jolla oppilaita kouluun osoitetaan. Koulupaikan määrittelyssä on kuitenkin 
toimittava tasapuolisesti, oikeudenmukaisesti ja johdonmukaisesti (PoL 4 §, 6 §, 
Hallintolaki 6 §). Kunta voi määritellä lähikoulun voidakseen suunnitella ja hallita 
opetusjärjestelyjä ja kustannuksia tarkoituksenmukaisella tavalla. 

Opetuksen ja muiden palvelujen järjestämisen kannalta on pyritty huolehtimaan siitä, 
että jokaiselle oppilaalle pystyttäisiin tarjoamaan mahdollisimman monipuoliset, tasa-
arvoiset, laadukkaat ja parhaiten oppimista ja koulunkäyntiä tukevat palvelut. 
Palvelutarpeen moninaistuessa erilaisten aikuisten määrä ja moniammatillisten 
palvelujen määrä kouluilla on kasvanut ja näiden organisoiminen pienissä yksiköissä 
on haasteellista. Oppilasmäärien laskiessa tärkeäksi on koettu yhtenäiskoulujen, tässä 
tapauksessa Noormarkun yhtenäiskoulun, vahvistaminen alueen keskuksena, jotta 
alueen oppilaille pystytään tarjoamaan mahdollisimman hyvät palvelut. Muun muassa 
oppimisen tuen ja oppilashuollon palvelujen järjestämisessä on keskeistä, että 
henkilöstön työaikaa käytetään mahdollisimman vähän siirtymisiin ja esimerkiksi 
koulukuraattori on läsnä koululla. Noormarkun yhtenäiskouluun on tehty isoja 
panostuksia esimerkiksi erityisopetusresurssiin, sinne on rekrytoitu koulutukihenkilö 
sekä hyvinvointialueella työskentelevä perhetyöntekijä. On selvää, että nämä kaikki 
toiminnot eivät voi jatkua ennallaan, mikäli koulun oppilasmäärä tulee merkittävästi 
laskemaan. Noormarkun yhtenäiskouluun sijoitettuna tämä resurssi palvelee myös 
Söörmarkussa asuvia vuosiluokkien 5–6 oppilaita. Resurssi ei sellaisenaan myöskään 
siirry Söörmarkun kouluun, koska mitä suurempi resurssi on kohdennettu yhteen 
kouluun, sen käyttäminen tarkoituksenmukaisesti on helpompaa. Pienessä koulussa 
ja tulevien oppilasmäärien mukaan Söörmarkun koulussa opetus joudutaan yhä 
useammin järjestämään yhdysluokkaopetuksena. Alkuopetuksessa, jossa 
perustaitojen, luku-, kirjoitus- ja matemaattisten taitojen opettelu on vielä keskeistä, 
tämä toimii hyvin, mutta ylemmillä vuosiluokilla järjestelyt ovat yhä haastavampia. 

Mikäli palauttamiseen päädytään, tulee siihen kuitenkin varata riittävästi 
suunnitteluaikaa sekä varautua kustannuksiin ja muihin resurssitarpeisiin. 
Seuraavassa tarkastellaan asioita, joihin pitää voida varautua pidemmällä aikavälillä 
kuin mitä nyt olisi tarjolla.  

Vuosiluokkien 5–6 oppilaiden palauttaminen edellyttäisi mahdollisia tiloihin liittyviä 
tarkasteluja ja parannuksia esimerkiksi ilmanvaihdon ja teknisen työn tilan osalta. 
Tekniseltä toimialalta saadun tiedon mukaan Söörmarkun koulun vanha osa on 
rakennettu vuonna 1964 ja peruskorjattu vuonna 1994. Koulun laajennusosa on 1990-
luvulta. Kiinteistölle on rakennettu myös laajennusosa, jossa toimii Söörmarkun 
päiväkoti. Koulun osalta kiinteistö on teknisen käyttöikänsä loppupuolella ja 
peruskorjauksen tarve on ilmeinen. Koulun osalta kiinteistön tekninen arvo on 68 % 
tavoitetason ollessa vähintään 85 % (tekninen arvo suhteessa uushankintahintaan). 
Koulussa ei ole tiedossa olevia sisäilmaongelmia. Mikäli kyseessä olevaan kiinteistöön 
sijoitetaan lisää oppilaita, tulee ennen tätä tutkia myös kiinteistön ilmanvaihdon 
riittävyys. Muutostoimenpiteisiin varata riittävästi aikaa sekä rahaa. Porin 
peruskoulujen teknisen työn opetustiloihin tehdään lukuvuoden 2023-2024 aikana 
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turvallisuuskartoitus teknisen toimialan tilauksesta. Palvelu on hankittu Fedusec Oy:
ltä.  Söörmarkun kouluun tilojen, koneiden ja laitteiden turvallisuuskartoitus on tehty 
13.4.2023. Se on sisältänyt muun muassa kone- ja laitetestaukset sekä tilojen ja 
koneiden riskien arvioinnit. Turvallisuuskartoituksen mukaan koulun teknisen työn 
tilat eivät ole voimassa olevien määräysten ja ohjeistuksien mukaiset. Söörmarkun 
koulun teknisen työn tilat soveltuvat nykyisellään vuosiluokkien 1-4 opetukseen 
huonosti ja turvallisuuskartoituksessa esitetyillä, syyskuun loppuun mennessä 
tehtävillä toimenpiteillä päästään tyydyttävään tasoon. Jotta tilat soveltuisivat 
vuosiluokkien 5-6 opetukseen, tarvittaisiin suurempia korjaustoimenpiteitä, kuten 
väliseiniä, ja tilojen ahtaus tekisi muutoksista todella hankalasti toteutettavia.  

Opetusyksikössä on suunniteltu lukuvuoden 2023-2024 järjestelyjä siitä 
lähtökohdasta, että Söörmarkun koulussa ovat vuosiluokat 1-4 ja alueen vuosiluokkien 
5-6 oppilaat käyvät koulun Noormarkun yhtenäiskoulussa. Tästä lähtökohdasta on 
jaettu kouluille tuntikehys opetuksen järjestämistä varten, käyttörahat 
oppimateriaalihankintoja ja muita vastaavia kuluja varten sekä 
koulunkäyntiohjaajaresurssi. Kouluihin on tilattu opetusmateriaalit, 
palveluliikelaitokselle on ilmoitettu alustavat ruokailumäärät, erityisopetuksen 
järjestelyjä on suunniteltu jne. Koulujen palkkaperusteryhmät on alustavasti laskettu, 
ja niiden perusteella on haarukoitu mm. rehtoreiden opetusvelvollisuudet, koulu- ja 
kuntakohtaisen rahan käyttäminen, vararehtoriresursointi ja muita käytännön 
asioita.   

Tämän hetken suunnitelman mukaan yhtenäiskoululla on lukuvuonna 2023-2024 
kolme viidettä luokkaa, joiden koot ovat 18, 18 ja 19 oppilasta. Noormarkun 
yhtenäiskoulussa on tällä hetkellä viidennellä luokalla (lukuvuonna 2023-2024 
kuudennella luokalla) 12 Söörmarkun alueen oppilasta. Söörmarkun nykyisiä 
neljäsluokkalaisia eli Noormarkun yhtenäiskoulun lukuvuoden 2023-2024 
viidesluokkalaisia on 20 oppilasta. Jakotunteja kohdennetaan käsityöopetukseen, ja 
laaja-alaisen erityisopettajan resurssia on käytettävissä tarpeiden mukaisesti. 
Viidensiä luokkia varten on kohdennettu yksi koulunkäyntiohjaaja. Muita kuin oman 
luokanopettajan pitämiä tunteja ovat aineenopettajien opettamat musiikki ja englanti 
sekä käsityöhön ja liikuntaan erikoistuneiden opettajien opettamat tunnit. 
Viidesluokkalaisille on tarjolla yhdeksän valinnaisainetta muun muassa kotitalouteen 
ja robotiikkaan liittyen.  Kuudensia luokkia on kaksi, molemmissa on 23 oppilasta. 
Jakotunteja kohdennetaan käsityöopetukseen, ja laaja-alaisen erityisopettajan 
resurssia on käytettävissä tarpeiden mukaisesti, samoin ohjaajaresurssia. Muita kuin 
oman luokanopettajan pitämiä tunteja ovat aineenopettajien opettamat musiikki, 
ruotsi ja englanti sekä käsityöhön ja liikuntaan erikoistuneiden opettajien opettamat 
tunnit. Kuudesluokkalaisille on tarjolla samat valinnaisaineet kuin viidesluokkalaisille.  

Luokkajaot ja valinnaisryhmät on tehty, ja koko paketti pitäisi suunnitella uudelleen, 
mikäli Söörmarkun alueen oppilaat eivät opiskelisi yhtenäiskoululla. Oletettavasti 
valinnaisainetarjonta supistuisi, kun kaikkiin ryhmiin ei jäisi riittävästi oppilaita. 
Viidensistä luokista muodostuisi vain kaksi luokkaa. Muutos vaikuttaisi opettajille 
suunniteltuihin työmääriin ja tältä osin pitäisi suunnittelu tehdä uusiksi, mikä 
viivästyttäisi lukujärjestysten valmistumista. Tulevien kuudensien luokat pitäisi tehdä 
uudelleen, mutta silti kaikki oppilaat eivät mahtuisi yhteen luokkaan. Noormarkun 
koulun tuntikehystä ei voitaisi tältä osin vähentää, ja toisaalta Söörmarkussa 
tarvittaisiin lisätunteja. Molempien koulujen tuntikehys siis menisi uusiksi. 
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Koulukohtaista käyttörahaa on jo molemmissa kouluissa käytetty, jolloin sen 
uudelleen jakaminen ja käytön suunnittelu edellyttäisi lisärahoitusta ja budjettien 
tekemistä uudelleen.  

Opettajien tuntimäärät riippuvat koulun oppilas- ja opetusryhmien määrästä sekä 
opetettavista aineista. Koska suunnittelut ovat jo näin pitkällä, on myös opettajien ensi 
lukuvuoden tuntimäärät lähtökohtaisesti tiedossa ja myös heille uudet järjestelyt 
aiheuttaisivat muutoksia työmäärissä ja sen myötä palkassa. Osa opettajista 
jouduttaisiin mahdollisesti siirtämään myös toiseen kouluun ilman mahdollisuutta 
tehdä omia ratkaisuja siihen liittyen. Vaikka opetuksen järjestämisessä opettajan etu 
on toissijainen oppilaan edulle, olisi tämä huonoa hallintoa. 

Sivistystoimiala on saanut aiemmin tänä vuonna asiaan liittyvän kirjeen Söörmarkun 
koulun vanhempainyhdistykseltä. Kirje on käsitelty sivistyslautakunnan kokouksen 
yhteydessä 31.1.2023, ja toimialajohtaja on vastannut vanhempainyhdistykselle 
sähköpostitse. Opetusyksikön hallinnon henkilöitä on ollut vierailulla Söörmarkun 
koululla ns. koulukiertojen yhteydessä 13.1.2023. Paikalla on ollut myös 
vanhempainyhdistyksen puheenjohtaja, ja yhtenä keskustelujen aiheena on ollut 
luokkien viisi ja kuusi opetusjärjestelyt. Aloitteen teemaan liittyen vanhempainyhdistys 
on kutsunut sekä päättäjiä että viranhaltijoita keskustelutilaisuuteen koululle 
16.3.2023. 

Vuonna 2016 on siis todettu, että Söörmarkun koulun vuosiluokkien 5–6 oppilaiden 
koulupaikkaa tarkastellaan myöhemmin, jos/kun oppilasmäärät ovat laskussa. Vuonna 
2020 oppilasmäärät olivat jo laskussa ja silloin määriteltiin, että tilannetta tarkkaillaan 
vielä vuoden 2024 loppuun. Tällöin mahdollista palautusta takaisin Söörmarkun 
kouluun ehdittäisiin valmistella ajoissa esimerkiksi lukuvuodelle 2025-2026 riippuen 
valmistelun ja päätöksenteon aikataulusta. Kokonaisten luokka-asteiden siirtoa ei 
voida valmistella toukokuussa, jos ns. palautuksen tulisi tapahtua jo elokuussa 
2023.  Opetusjärjestelyjen muuttaminen syksyksi 2023 aiheuttaisi kohtuuttoman 
paljon lisätöitä ja vaatisi lisäresursseja. Palveluverkkopäätöksen mukaisesti 
sivistystoimiala arvio vuoden 2024 lopussa Söörmarkun koulun tulevia 
opetusjärjestelyjä, eri tahojen näkökulmat kuullen ja huomioiden, ja tuo asian 
päätettäväksi. Päätöksen perusteella teknisen toimialan tulee tarvittaessa tehdä 
resurssivaraukset sekä suunnitelmat koulun peruskorjausta varten. Sivistystoimiala 
esittää, että opetusjärjestelyt lukuvuodelle 2023-2024 toteutetaan suunnitellulla 
tavalla, vuoden 2020 palveluverkkopäätöksen linjauksen mukaisesti. 

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Esittelijä poisti asian listalta. 

Sivistyslautakunta, 21.06.2023, § 140

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 54 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Liitteet
1 Liite 1

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta 30. kesäkuuta mennessä 
lausuntoa valtuustoaloitteeseen “Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen 
Söörmarkun koululle syksystä 2023 alkaen ”. Valtuustoaloitteessa esitetään, että 
Söörmarkun kouluun palautetaan 5. ja 6. luokan opetus syksystä 2023 alkaen. Tässä 
vastauksessa käsitellään ensin asian taustaa, sitten alueen oppilasmääriä ja nykytilaa 
sekä lukuvuodelle 2023-2024 tehtyjä suunnitelmia opetuksen järjestämiseksi. Lopuksi 
esitetään sivistyslautakunnan näkemys valtuustoaloitteen esitykseen.  

Söörmarkun koulun vuosiluokkien 5-6 oppilaat ovat sivistyslautakunnan (18.4.2016, 50 
§) päätöksellä käyneet koulua lukuvuodesta 2017-2018 alkaen Noormarkun 
yhtenäiskoulussa. Oppilaat siirrettiin, koska Söörmarkun alueen oppilasmäärä oli 
kasvamassa liian suureksi koulun tiloihin. Koulussa on neljä tavanomaista luokkatilaa. 
Siirto mahdollisti myös Noormarkun yhtenäiskoulussa yhdysluokkien purkamisen. 
Asiassa kuultiin huoltajia, joita huolestutti etenkin oppilaiden kulkeminen 
Söörmarkusta Noormarkun kouluun. Kaikilla oppilailla ei ole maksutonta 
koulukuljetusetuutta Noormarkun yhtenäiskouluun. Päätöksen yhteydessä mainittiin, 
että oppilasmäärien kääntyessä laskuun, arvioidaan uudelleen 5.-6.-luokkalaisten 
sijoittumispaikka. 

Vuodelle 2019 valmisteltiin Porissa laajaa palveluverkkoselvitystä. Valtuusto teki 
asiasta päätöksen (KV 27.5.2019, § 56). Palveluverkkopäätös avattiin ja valmisteltiin 
uudelleen, ja valtuusto päätti nyt voimassa olevasta palveluverkosta (KV 15.6.2020, § 
23). Palveluverkkoselvityksiä laadittaessa Söörmarkun oppilasmäärät olivat laskussa. 
Osana selvityksiä tarkasteltiin koulurakennusten kuntoja ja korjaustarpeita. 
Söörmarkun koulu oli välttävässä kunnossa ja tuolloin arvioitiin, että 
peruskorjaustarvetta on lähivuosina. Söörmarkun koulun lakkauttamisen tai 
korjaamisen osalta ei kuitenkaan tehty päätöksiä. Yhtenä vaihtoehtona esitettiin 
Söörmarkun koulun muuttaminen ns. pienten lasten kouluksi, jossa olisi vuosiluokat 
1–2 ja varhaiskasvatuksen palveluja ja vuosiluokat 3–6 siirtyisivät Noormarkun 
yhtenäiskouluun. Palveluverkkoselvitystä laadittaessa ennakoitiin, että muutaman 
vuoden päästä Noormarkun yhtenäiskouluun mahtuisivat kaikki palvelualueen 
koulujen (Ahlainen, Kangas, Söörmarkku ja Noormarkku) oppilaat. Ahlaisiin on 
sittemmin aloitettu uuden monitoimitalon suunnittelu.  Osana vuoden 2020 
palveluverkkopäätöstä päätettiin, että Söörmarkun ja Kankaan koulujen toiminta 
jatkuu nykyisellään ja peruskorjaustarve arvioidaan vuoden 2024 lopussa. 

Söörmarkun koulussa oli tilastointipäivänä 20.9.2022 oppilaita 60 (1. luokalla 15, 2. 
luokalla 9, 3. luokalla 16 ja 4. luokalla 20) Noormarkun yhtenäiskoulussa oli 
vuosiluokilla 1-6 tilastointipäivänä 285 oppilasta (5. luokalla 46 oppilasta ja kaksi 
luokkaa, 6. luokalla 71 oppilasta ja kolme luokkaa, lisäksi noin kymmenen oppilasta 
luokkien 5-6 pienryhmissä). Kankaan koulussa oli 52 oppilasta ja Ahlaisten koulussa oli 
54 oppilasta. Syksyllä 2023 Söörmarkun koulussa on aloittamassa 11 oppilasta. 
Kaikkien alueen koulujen ja myös Söörmarkun koulun oppilasmäärä laskee eikä 
oppilasmäärän kasvua ole näkyvissä. Pientä vaihtelua on vuosittain. Ennusteen 
mukaan Noormarkun alueen eli Söörmarkun, Noormarkun ja Kankaan koulujen 1.-
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luokkalaisten määrä on lähes sama kuin tällä hetkellä Noormarkun yhtenäiskoulussa 
aloittavien 1. luokkalaisten määrä. (Liitteenä 1 on kuvio, jossa  esitetään Noormarkun 
alueen 1. luokkalaisten määrät ennusteen mukaan.) 

Taulukossa 1 on esitetty Söörmarkun 1. luokkalaisten määrän kehitys ja lukuvuodesta 
2024-2025 alkaen ennuste. Koulutulokkaita laskettaessa opetusyksikössä käytetään 
väestötietorekisterin mukaisten lähikoulualueen lapsimäärien lisäksi 
oppilasennustetta, joka on 90 % väestörekisterin mukaisesta oppilasmäärästä. 
Oppilasennusteita käytetään, koska lähikoulualueelta keskimäärin noin 10 % lapsista 
menee muualle kuin lähikouluunsa (esimerkiksi yksityiseen kouluun, erityiskouluun, 
englanninkieliseen opetukseen, koulunaloitusta voidaan lykätä). Ennusteissa ja 
oppilasmäärissä on aina muutaman oppilaan heittoja suuntaan tai toiseen, koska 
muuttoliikettä tapahtuu kaupungin sisällä, Porin kaupunkiin ja Porista pois. 

Taulukko 1. Söörmarkun koulun 1. luokkalaisten määrä ja lukuvuodesta 2024-2025 
alkaen ennuste 

Lukuvuosi  1. luokkalaisten määrä 
2011-2012  7 
2012-2013  14 
2013-2014  11 
2014-2015  18 
2015-2016  19 
2016-2017  17 
2017-2018  29 
2018-2019  14 
2019-2020  22 
2020-2021  20 
2021-2022  9 
2022-2023  15 
2023-2024  11 
2024-2025  10 
2025-2026  12 
2026-2027  5 
2027-2028  10 
2028-2029  8 

Lähivuosina täytyy ratkaista osana koko kaupungin palveluverkkoa se, miten 
oppilasmäärien laskuun Noormarkun alueella reagoidaan. Edelleen vaihtoehtona on 
toki Söörmarkun koulun palauttaminen vuosiluokkien 1–6 kouluksi, sen muuttaminen 
ns. pienten lasten kouluksi tai tilanteen säilyttäminen nykyisellään.  Nopeita ratkaisuja 
kannattaa tämän tyyppisissä tilanteissa tehdä lähinnä silloin kun oppilasmäärän kasvu 
pakottaa oppilaiden siirtämisen toiseen kouluun. Muissa tilanteissa asiaa kannattaa 
tarkastella mahdollisimman monelta kannalta. Oppilaan lyhyt koulumatka on toki 
arjessa tärkeä asia, mutta oppilasta lähinnä oleva koulu ei aina ole välttämättä 
tarkoituksenmukaisin ratkaisu vaan opetuksen järjestämisessä on muitakin tekijöitä, 
joiden huolellinen tarkastelu on järkevää. Perusopetuslain 6 §:n mukaan opetus tulee 
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kunnassa järjestää siten, että oppilaiden koulumatkat ovat asutuksen, koulujen ja 
muiden opetuksen järjestämispaikkojen sijainti sekä liikenneyhteydet huomioon 
ottaen mahdollisimman turvallisia ja lyhyitä.  Lähikoulu ei kuitenkaan lain mukaan ole 
välttämättä oppilasta fyysisesti lähinnä olevin koulu. Kunta voi vapaasti määritellä 
menettelyn, jolla oppilaita kouluun osoitetaan. Koulupaikan määrittelyssä on kuitenkin 
toimittava tasapuolisesti, oikeudenmukaisesti ja johdonmukaisesti (PoL 4 §, 6 §, 
Hallintolaki 6 §). Kunta voi määritellä lähikoulun voidakseen suunnitella ja hallita 
opetusjärjestelyjä ja kustannuksia tarkoituksenmukaisella tavalla. 

Opetuksen ja muiden palvelujen järjestämisen kannalta on pyritty huolehtimaan siitä, 
että jokaiselle oppilaalle pystyttäisiin tarjoamaan mahdollisimman monipuoliset, tasa-
arvoiset, laadukkaat ja parhaiten oppimista ja koulunkäyntiä tukevat palvelut. 
Palvelutarpeen moninaistuessa erilaisten aikuisten määrä ja moniammatillisten 
palvelujen määrä kouluilla on kasvanut ja näiden organisoiminen pienissä yksiköissä 
on haasteellista. Oppilasmäärien laskiessa tärkeäksi on koettu yhtenäiskoulujen, tässä 
tapauksessa Noormarkun yhtenäiskoulun, vahvistaminen alueen keskuksena, jotta 
alueen oppilaille pystytään tarjoamaan mahdollisimman hyvät palvelut. Muun muassa 
oppimisen tuen ja oppilashuollon palvelujen järjestämisessä on keskeistä, että 
henkilöstön työaikaa käytetään mahdollisimman vähän siirtymisiin ja esimerkiksi 
koulukuraattori on läsnä koululla. Noormarkun yhtenäiskouluun on tehty isoja 
panostuksia esimerkiksi erityisopetusresurssiin, sinne on rekrytoitu koulutukihenkilö 
sekä hyvinvointialueella työskentelevä perhetyöntekijä. On selvää, että nämä kaikki 
toiminnot eivät voi jatkua ennallaan, mikäli koulun oppilasmäärä tulee merkittävästi 
laskemaan. Noormarkun yhtenäiskouluun sijoitettuna tämä resurssi palvelee myös 
Söörmarkussa asuvia vuosiluokkien 5–6 oppilaita. Resurssi ei sellaisenaan myöskään 
siirry Söörmarkun kouluun, koska mitä suurempi resurssi on kohdennettu yhteen 
kouluun, sen käyttäminen tarkoituksenmukaisesti on helpompaa. Pienessä koulussa 
ja tulevien oppilasmäärien mukaan Söörmarkun koulussa opetus joudutaan yhä 
useammin järjestämään yhdysluokkaopetuksena. Alkuopetuksessa, jossa 
perustaitojen, luku-, kirjoitus- ja matemaattisten taitojen opettelu on vielä keskeistä, 
tämä toimii hyvin, mutta ylemmillä vuosiluokilla järjestelyt ovat yhä haastavampia. 

Mikäli palauttamiseen päädytään, tulee siihen kuitenkin varata riittävästi 
suunnitteluaikaa sekä varautua kustannuksiin ja muihin resurssitarpeisiin. 
Seuraavassa tarkastellaan asioita, joihin pitää voida varautua pidemmällä aikavälillä 
kuin mitä nyt olisi tarjolla.  

Vuosiluokkien 5–6 oppilaiden palauttaminen edellyttäisi mahdollisia tiloihin liittyviä 
tarkasteluja ja parannuksia esimerkiksi ilmanvaihdon ja teknisen työn tilan osalta. 
Tekniseltä toimialalta saadun tiedon mukaan Söörmarkun koulun vanha osa on 
rakennettu vuonna 1964 ja peruskorjattu vuonna 1994. Koulun laajennusosa on 1990-
luvulta. Kiinteistölle on rakennettu myös laajennusosa, jossa toimii Söörmarkun 
päiväkoti. Koulun osalta kiinteistö on teknisen käyttöikänsä loppupuolella ja 
peruskorjauksen tarve on ilmeinen. Koulun osalta kiinteistön tekninen arvo on 68 % 
tavoitetason ollessa vähintään 85 % (tekninen arvo suhteessa uushankintahintaan). 
Koulussa ei ole tiedossa olevia sisäilmaongelmia. Mikäli kyseessä olevaan kiinteistöön 
sijoitetaan lisää oppilaita, tulee ennen tätä tutkia myös kiinteistön ilmanvaihdon 
riittävyys. Muutostoimenpiteisiin varata riittävästi aikaa sekä rahaa. Porin 
peruskoulujen teknisen työn opetustiloihin tehdään lukuvuoden 2023-2024 aikana 
turvallisuuskartoitus teknisen toimialan tilauksesta. Palvelu on hankittu Fedusec Oy:
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ltä.  Söörmarkun kouluun tilojen, koneiden ja laitteiden turvallisuuskartoitus on tehty 
13.4.2023. Se on sisältänyt muun muassa kone- ja laitetestaukset sekä tilojen ja 
koneiden riskien arvioinnit. Turvallisuuskartoituksen mukaan koulun teknisen työn 
tilat eivät ole voimassa olevien määräysten ja ohjeistuksien mukaiset. Söörmarkun 
koulun teknisen työn tilat soveltuvat nykyisellään vuosiluokkien 1-4 opetukseen 
huonosti ja turvallisuuskartoituksessa esitetyillä, syyskuun loppuun mennessä 
tehtävillä toimenpiteillä päästään tyydyttävään tasoon. Jotta tilat soveltuisivat 
vuosiluokkien 5-6 opetukseen, tarvittaisiin suurempia korjaustoimenpiteitä, kuten 
väliseiniä, ja tilojen ahtaus tekisi muutoksista todella hankalasti toteutettavia.  

Opetusyksikössä on suunniteltu lukuvuoden 2023-2024 järjestelyjä siitä 
lähtökohdasta, että Söörmarkun koulussa ovat vuosiluokat 1-4 ja alueen vuosiluokkien 
5-6 oppilaat käyvät koulun Noormarkun yhtenäiskoulussa. Tästä lähtökohdasta on 
jaettu kouluille tuntikehys opetuksen järjestämistä varten, käyttörahat 
oppimateriaalihankintoja ja muita vastaavia kuluja varten sekä 
koulunkäyntiohjaajaresurssi. Kouluihin on tilattu opetusmateriaalit, 
palveluliikelaitokselle on ilmoitettu alustavat ruokailumäärät, erityisopetuksen 
järjestelyjä on suunniteltu jne. Koulujen palkkaperusteryhmät on alustavasti laskettu, 
ja niiden perusteella on haarukoitu mm. rehtoreiden opetusvelvollisuudet, koulu- ja 
kuntakohtaisen rahan käyttäminen, vararehtoriresursointi ja muita käytännön 
asioita.   

Tämän hetken suunnitelman mukaan yhtenäiskoululla on lukuvuonna 2023-2024 
kolme viidettä luokkaa, joiden koot ovat 18, 18 ja 19 oppilasta. Noormarkun 
yhtenäiskoulussa on tällä hetkellä viidennellä luokalla (lukuvuonna 2023-2024 
kuudennella luokalla) 12 Söörmarkun alueen oppilasta. Söörmarkun nykyisiä 
neljäsluokkalaisia eli Noormarkun yhtenäiskoulun lukuvuoden 2023-2024 
viidesluokkalaisia on 20 oppilasta. Jakotunteja kohdennetaan käsityöopetukseen, ja 
laaja-alaisen erityisopettajan resurssia on käytettävissä tarpeiden mukaisesti. 
Viidensiä luokkia varten on kohdennettu yksi koulunkäyntiohjaaja. Muita kuin oman 
luokanopettajan pitämiä tunteja ovat aineenopettajien opettamat musiikki ja englanti 
sekä käsityöhön ja liikuntaan erikoistuneiden opettajien opettamat tunnit. 
Viidesluokkalaisille on tarjolla yhdeksän valinnaisainetta muun muassa kotitalouteen 
ja robotiikkaan liittyen.  Kuudensia luokkia on kaksi, molemmissa on 23 oppilasta. 
Jakotunteja kohdennetaan käsityöopetukseen, ja laaja-alaisen erityisopettajan 
resurssia on käytettävissä tarpeiden mukaisesti, samoin ohjaajaresurssia. Muita kuin 
oman luokanopettajan pitämiä tunteja ovat aineenopettajien opettamat musiikki, 
ruotsi ja englanti sekä käsityöhön ja liikuntaan erikoistuneiden opettajien opettamat 
tunnit. Kuudesluokkalaisille on tarjolla samat valinnaisaineet kuin viidesluokkalaisille.  

Luokkajaot ja valinnaisryhmät on tehty, ja koko paketti pitäisi suunnitella uudelleen, 
mikäli Söörmarkun alueen oppilaat eivät opiskelisi yhtenäiskoululla. Oletettavasti 
valinnaisainetarjonta supistuisi, kun kaikkiin ryhmiin ei jäisi riittävästi oppilaita. 
Viidensistä luokista muodostuisi vain kaksi luokkaa. Muutos vaikuttaisi opettajille 
suunniteltuihin työmääriin ja tältä osin pitäisi suunnittelu tehdä uusiksi, mikä 
viivästyttäisi lukujärjestysten valmistumista. Tulevien kuudensien luokat pitäisi tehdä 
uudelleen, mutta silti kaikki oppilaat eivät mahtuisi yhteen luokkaan. Noormarkun 
koulun tuntikehystä ei voitaisi tältä osin vähentää, ja toisaalta Söörmarkussa 
tarvittaisiin lisätunteja. Molempien koulujen tuntikehys siis menisi uusiksi. 
Koulukohtaista käyttörahaa on jo molemmissa kouluissa käytetty, jolloin sen 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 58 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

uudelleen jakaminen ja käytön suunnittelu edellyttäisi lisärahoitusta ja budjettien 
tekemistä uudelleen.  

Opettajien tuntimäärät riippuvat koulun oppilas- ja opetusryhmien määrästä sekä 
opetettavista aineista. Koska suunnittelut ovat jo näin pitkällä, on myös opettajien ensi 
lukuvuoden tuntimäärät lähtökohtaisesti tiedossa ja myös heille uudet järjestelyt 
aiheuttaisivat muutoksia työmäärissä ja sen myötä palkassa. Osa opettajista 
jouduttaisiin mahdollisesti siirtämään myös toiseen kouluun ilman mahdollisuutta 
tehdä omia ratkaisuja siihen liittyen. Vaikka opetuksen järjestämisessä opettajan etu 
on toissijainen oppilaan edulle, olisi tämä huonoa hallintoa. 

Sivistystoimiala on saanut aiemmin tänä vuonna asiaan liittyvän kirjeen Söörmarkun 
koulun vanhempainyhdistykseltä. Kirje on käsitelty sivistyslautakunnan kokouksen 
yhteydessä 31.1.2023, ja toimialajohtaja on vastannut vanhempainyhdistykselle 
sähköpostitse. Opetusyksikön hallinnon henkilöitä on ollut vierailulla Söörmarkun 
koululla ns. koulukiertojen yhteydessä 13.1.2023. Paikalla on ollut myös 
vanhempainyhdistyksen puheenjohtaja, ja yhtenä keskustelujen aiheena on ollut 
luokkien viisi ja kuusi opetusjärjestelyt. Aloitteen teemaan liittyen vanhempainyhdistys 
on kutsunut sekä päättäjiä että viranhaltijoita keskustelutilaisuuteen koululle 
16.3.2023. 

Aloitteessa esitetty oppilaiden palauttaminen Söörmarkun kouluun lukuvuoden 2023-
2024 alusta alkaen ei ole aikataulullisesti mahdollista. Jos yhtenäiskouluun siirtyneiden 
ikäluokkien palauttaminen Söörmarkkuun ei ole järkevää. Mikäli siirtoon päädytään, 
tulee valmistelulle antaa aikaa ja toteuttaa se niin, että ikäluokat jatkavat 
Söörmarkussa, eikä takaisinsiirtoja tehdä. Mahdollisen siirron edellytyksenä tulee olla 
teknisen työn opetustilojen kunnostaminen niin, että myös vuosiluokkien 5-6 opetus 
on niissä mahdollista. Samoin tulee selvittää koulun mahdollisen peruskorjauksen 
aikataulu. Sen aikana tarvitaan väistötiloja, ja niiden järjestäminen on helpompaa 
pienemmälle oppilasmäärälle. Mahdolliset siirrot kannattaakin tehdä vasta 
peruskorjauspäätösten jälkeen. 

Vuonna 2016 on siis todettu, että Söörmarkun koulun vuosiluokkien 5–6 oppilaiden 
koulupaikkaa tarkastellaan myöhemmin, jos/kun oppilasmäärät ovat laskussa. Vuonna 
2020 oppilasmäärät olivat jo laskussa ja silloin määriteltiin, että tilannetta tarkkaillaan 
vielä vuoden 2024 loppuun. Tällöin mahdollista palautusta takaisin Söörmarkun 
kouluun ehdittäisiin valmistella ajoissa esimerkiksi lukuvuodelle 2025-2026 riippuen 
valmistelun ja päätöksenteon aikataulusta. Kokonaisten luokka-asteiden siirtoa ei 
voida valmistella kesällä, jos ns. palautuksen tulisi tapahtua jo elokuussa 
2023.  Opetusjärjestelyjen muuttaminen syksyksi 2023 aiheuttaisi kohtuuttoman 
paljon lisätöitä ja vaatisi lisäresursseja. Palveluverkkopäätöksen mukaisesti 
sivistystoimiala arvio vuoden 2024 lopussa Söörmarkun koulun tulevia 
opetusjärjestelyjä, eri tahojen näkökulmat kuullen ja huomioiden, ja tuo asian 
päätettäväksi. Päätöksen perusteella teknisen toimialan tulee tarvittaessa tehdä 
resurssivaraukset sekä suunnitelmat koulun peruskorjausta varten. Sivistystoimiala 
esittää, että opetusjärjestelyt lukuvuodelle 2023-2024 toteutetaan suunnitellulla 
tavalla, vuoden 2020 palveluverkkopäätöksen linjauksen mukaisesti. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
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Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti: Sivistyslautakunta päättää antaa 
asiassa seuraavan lausunnon: ”Sivistystoimiala aloittaa valmistelut, joiden 
seurauksena Söörmarkun koulun lukuvuoden 2023–2024 neljäsluokkalaiset jatkavat 
lukuvuonna 2024-2025 viidennen luokan Söörmarkun koulussa ja edelleen 
lukuvuoden 2025-2026 kuudennen luokan Söörmarkun koulussa. Koko vuosiluokkien 
1–6 opetus toimii Söörmarkun koulussa lukuvuoden 2025-2026 alusta alkaen. Muutos 
tarkoittaa, että tekninen toimiala varmistaa opetustilojen turvallisuuden, 
terveellisyyden ja säädöstenmukaisuuden. Sivistyslautakunnan talousarvioon on 
varattava riittävät määrärahat opetuksen järjestämiseen.”

Kokouskäsittely
Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti: Sivistyslautakunta päättää antaa 
asiassa seuraavan lausunnon: ”Sivistystoimiala aloittaa valmistelut, joiden 
seurauksena Söörmarkun koulun lukuvuoden 2023–2024 neljäsluokkalaiset jatkavat 
lukuvuonna 2024-2025 viidennen luokan Söörmarkun koulussa ja edelleen 
lukuvuoden 2025-2026 kuudennen luokan Söörmarkun koulussa. Koko vuosiluokkien 
1–6 opetus toimii Söörmarkun koulussa lukuvuoden 2025-2026 alusta alkaen. Muutos 
tarkoittaa, että tekninen toimiala varmistaa opetustilojen turvallisuuden, 
terveellisyyden ja säädöstenmukaisuuden. Sivistyslautakunnan talousarvioon on 
varattava riittävät määrärahat opetuksen järjestämiseen.”

Päätös
Muutettu päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 379

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Liite 1

Valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 
27.3.2023 § 47 Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle 
syksystä 2023 alkaen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
3.4.2023 § 170 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 140) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Äänestykset
JAA on palautusesitys EI on käsittelyn jatkaminen

Jaa
Milka Tommila
Jari Hakala
Aila Haikkonen
Laura Pullinen
Tuomas Koivisto
Henna Kyhä
Arja Laulainen
Bia Kaski
Ei
Heidi Sakari
Ismo Läntinen

Kokouskäsittely
Keskustelun aikana Tuomas Koivisto ehdotti asian palauttamista ja Milka Tommila 
kannatti palautusesitystä. Heidi Sakari ehdotti asian käsittelyn jatkamista Ismo 
Läntisen kannattamana.

Koska oli tehty kannatettu palautusesitys ja asian käsittelyn jatkamistakin oli 
kannatettu, oli asiasta äänestettävä.

Äänestysesitys oli JAA Tuomas Koiviston tekemä ja Milka Tommilan kannattama 
palautusesitys

EI Heidi Sakarin tekemä käsittelyn jatkamisesitys Ismo Läntisen kannattamana.

Äänin 8-2 asia päätettiin palauttaa konsernihallinnolle kustannusten selvittämiseksi.

Päätös
Äänin 8-2 kaupunginhallitus päätti palauttaa asian konsernihallinnon valmisteltavaksi. 
Valmistelussa tulee selvittää esityksen kustannukset Söörmarkun koulun ja 
Noormarkun yhtenäiskoulun osalta.

________________

Merkitään, että Mari Kaunistola saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana 
kello 15.15.

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 107

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Esa Kohtamäki
johanna.jokelainen@pori.fi, esa.kohtamaki@pori.fi
hallintopäällikkö, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Liitteet
1 Liite 1
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2 Konsernipalveluiden selvitys

Valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 
27.3.2023 § 47 Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle 
syksystä 2023 alkaen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
3.4.2023 § 170 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon. 

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 140) ovat 
historiatiedoissa. 

Kaupunginhallitus on päätöksellään 21.8.2023 § 379 palauttanut asian 
konsernipalveluiden valmisteltavaksi. Valmistelussa tulee selvittää kustannukset 
Söörmarkun koulun ja Noormarkun yhtenäiskoulun osalta. 

Konsernipalvelut on yhteistyössä sivistystoimialan kanssa valmistellut liitteenä olevan 
selvityksen asiasta.

Vuoden 2024 talousarvioon ei ole varattu Söörmarkun koulun muutostyöhön 
tarvittavaa määrärahaa. Näin ollen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun 
kouluun ei ole mahdollista. Talousarviosuunnitelmassa on alustava 
peruskorjausvaraus Söörmarkun koulun osalta vuosille 2027 ja 2028. Vuoden 2024 
aikana tarkastellaan valtuuston päätöksellä (15.6.2020 § 23) muun muassa 
Söörmarkun koulun oppilasennusteita, joiden pohjalta suunnitellaan tarkemmin 
peruskorjauksen laajuus ja ajankohta. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus toteaa, että vuoden 2024 talousarvioon ei ole varattu Söörmarkun 
koulun muutostyöhön tarvittavaa määrärahaa. Näin ollen 5. ja 6. luokkien 
palauttaminen Söörmarkun kouluun ei ole mahdollista. Talousarviosuunnitelmassa on 
alustava peruskorjausvaraus Söörmarkun koulun osalta vuosille 2027 ja 2028. Vuoden 
2024 aikana tarkastellaan valtuuston päätöksellä (15.6.2020 § 23) muun muassa 
Söörmarkun koulun oppilasennusteita, joiden pohjalta suunnitellaan tarkemmin 
peruskorjauksen laajuus ja ajankohta. 

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen. 

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 33

Liitteet
1 Liite 1
2 Konsernipalveluiden selvitys



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 62 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Valtuutetut Heidi Sakari ja Tiina Stenman jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 
27.3.2023 § 47 Perusopetuksen 5. ja 6. luokkien palauttaminen Söörmarkun koululle 
syksystä 2023 alkaen -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
3.4.2023 § 170 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon. 

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 21.6.2023 § 140) ovat 
historiatiedoissa. 

Kaupunginhallitus on päätöksellään 21.8.2023 § 379 palauttanut asian 
konsernipalveluiden valmisteltavaksi. Valmistelussa tulee selvittää kustannukset 
Söörmarkun koulun ja Noormarkun yhtenäiskoulun osalta. 

Konsernipalvelut on yhteistyössä sivistystoimialan kanssa valmistellut liitteenä olevan 
selvityksen asiasta.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 11.3.2024 § 107. Kaupunginhallitus 
päätti todeta, että vuoden 2024 talousarvioon ei ole varattu Söörmarkun koulun 
muutostyöhön tarvittavaa määrärahaa. Näin ollen 5. ja 6. luokkien palauttaminen 
Söörmarkun kouluun ei ole mahdollista. Talousarviosuunnitelmassa on alustava 
peruskorjausvaraus Söörmarkun koulun osalta vuosille 2027 ja 2028. Vuoden 2024 
aikana tarkastellaan valtuuston päätöksellä (15.6.2020 § 23) muun muassa 
Söörmarkun koulun oppilasennusteita, joiden pohjalta suunnitellaan tarkemmin 
peruskorjauksen laajuus ja ajankohta. 

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Äänestykset
Valtuutettu Heidi Sakari teki valtuutettu Tiina Stenmanin kannattamana seuraavan 
palautusehdotuksen: ”Esitän nyt vielä kerran, että tämä aloite palautetaan 
valmisteluun niin, että Söörmarkun koulun 5 ja 6 luokka palautetaan lukuvuoden 2025 
alusta.” Valtuutettu Tuomas Koivisto kannatti asian käsittelyn jatkamista. 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu palautusehdotus 
ja koska on kannatettu myös asian käsittelyn jatkamista, niin asiasta on äänestettävä. 
Asiassa suoritetaan äänestys seuraavasti: JAA: Asian käsittelyä jatketaan. EI: 
Valtuutettu Heidi Sakarin tekemä ja valtuutettu Tiina Stenmanin kannattama 
palautusehdotus: ”Esitän nyt vielä kerran, että tämä aloite palautetaan valmisteluun 
niin, että Söörmarkun koulun 5 ja 6 luokka palautetaan lukuvuoden 2025 alusta.”

Jaa
Mikael Ropo
Mika Tuhkanen
Sonja Myllykoski
Kaarina Ranne
Markku Tanttinen
Tapio Huhtanen
Laura Pullinen
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Tuomas Koivisto
Helena Heljakka
Petri Lahtinen
Jaakko Jäntti
Ari Nordström
Aila Haikkonen
Minna Haavisto
Neea Kähkönen
Henna Kyhä
Timo Aro
Sami Viitasaari
Hanna Sinisalmi
Heikki Santavuo
Mari Kaunistola
Raisa Ranta
Mikko Pakkasela
Antero Kivelä
Sanna Grönmark
Hanna Raitakari
Milka Tommila
Juha Joutsenlahti
Jyrki Levonen
Martti Lundén
Erno Välimäki
Bia Kaski
Niko Viinamäki
Raija Koskiranta
Sinikka Alenius
Jani-Petteri Pajukoski
Matti Välimäki
Christa Lahto
Mika Aho
Emmastiina Hesso
Krista Kiuru
Ei
Viliina Välimäki
Helvi Walli
Simo Korpela
Heidi Sakari
Ismo Läntinen
Marketta Juntunen
Antti Lehtonen
Tarja Grönblom
Petri Huru
Anssi Salmi
Juha Kantola
Tiina Stenman
Markus Halminen
Jussi Ihamäki
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Kokouskäsittely
Valtuutettu Heidi Sakari teki valtuutettu Tiina Stenmanin kannattamana seuraavan 
palautusehdotuksen: ”Esitän nyt vielä kerran, että tämä aloite palautetaan 
valmisteluun niin, että Söörmarkun koulun 5 ja 6 luokka palautetaan lukuvuoden 2025 
alusta.”

Valtuutettu Tuomas Koivisto kannatti asian käsittelyn jatkamista.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu palautusehdotus 
ja koska on kannatettu myös asian käsittelyn jatkamista, niin asiasta on äänestettävä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi seuraavan äänestysesityksen:

JAA: Asian käsittelyä jatketaan.
EI: Valtuutettu Heidi Sakarin tekemä ja valtuutettu Tiina Stenmanin kannattama 
palautusehdotus: ”Esitän nyt vielä kerran, että tämä aloite palautetaan 
valmisteluun niin, että Söörmarkun koulun 5 ja 6 luokka palautetaan lukuvuoden 
2025 alusta.”

Äänestyksessä annettiin 55 ääntä, jotka jakautuivat seuraavasti: 41 JAA-ääntä ja 14 EI-
ääntä. Tyhjiä ääniä ei annettu.

Asian käsittelyä jatkettiin äänin 41-14.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto, § 84,30.05.2022
Kaupunginhallitus, § 186,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 34, 29.04.2024

§ 34
Porin tulee aloittaa VLR-raportointi, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen 
allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren

PRIDno-2022-2842

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 84

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin tulee aloittaa VLR-raportointi

Pori on sitoutunut Pori 2030 -strategiassa YK:n kestävän kehityksen tavoitteisiin, jotta 
tulevaisuuden Pori rakentuu ekologisesti, sosiaalisesti ja taloudellisesti kestävälle 
pohjalle. Strategiassa linjataan, että kestävän kehityksen tavoitteiden toteutumisesta 
raportoidaan vuosittain kaupunginvaltuustolle.

Voluntary Local Review (VLR) on kaupungeille vapaaehtoinen kansalliseen 
raportointiin perustuva, Agenda 2030 toimintaohjelman edistymisen paikallisen tason 
arviointimenetelmä. Porin strategiassa velvoitetaan tarkastelemaan YK:n kestävän 
kehityksen tavoitteiden toteutumista vuosittain, johon VLR-raportti on hyvä työkalu. 
Tarkoitus ei ole ollut rakentaa päällekkäistä raportointimenettelyä aiempien lisäksi, 
vaan koota nykyiset, aihealueeseen liittyvät raportit ja tiedot yhteen prosessiin.

VLR-raportin ovat tehneet tähän mennessä Helsinki, Turku ja Espoo, joten Porilla olisi 
mahdollisuus olla edelläkävijänä näiden kaupunkien joukossa. Raportin tekeminen 
osoittaa edelläkävijyyden lisäksi kaupungin päätöksenteon avoimuutta, luotettavuutta 
ja vastuullisuutta.

Esitän, että Porin kaupunki tekee vuosittain VLR-raportin suoraan YK:lle, joka 
esitellään myös kaupunginvaltuustolle strategian mukaisesti.

Julia Liljegren

Hanna Sinisalmi

Mika Tuhkanen

Kaarina Ranne

Sanna Grönmark"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 186

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja ympäristösuunnitteluyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 84 Porin tulee aloittaa VLR-raportointi -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää 
talous- ja hallintoyksikön lausunnon.

Talous- ja hallintoyksikkö on 26.1.2024 siirtänyt aloitteen strategia- ja 
hyvinvointiyksikön vastattavaksi.

Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja ympäristösuunnitteluyksikön yhdessä laatima 
lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 34

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja ympäristösuunnitteluyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 84 Porin tulee aloittaa VLR-raportointi -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää 
talous- ja hallintoyksikön lausunnon.

Talous- ja hallintoyksikkö on 26.1.2024 siirtänyt aloitteen strategia- ja 
hyvinvointiyksikön vastattavaksi.
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Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja ympäristösuunnitteluyksikön yhdessä laatima 
lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 186.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 152,13.11.2023
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 26,14.02.2024
Kaupunginhallitus, § 187,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 35, 29.04.2024

§ 35
Lapsi- ja pakkotyön kitkeminen Porin kaupungin hankintaketjusta, valtuustoaloite, useat 
valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark 

PRIDno-2023-4207

Kaupunginvaltuusto, 13.11.2023, § 152

Useat valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark 
jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”VALTUUSTOALOITE 13.11.2023 

Lapsi- ja pakkotyön kitkeminen Porin kaupungin hankintaketjusta 

Pori sai Reilun kaupan kaupunki -arvonimen vuonna 2008. Reilun kaupan kaupunkina 
Pori on sitoutunut edistämään eettistä ja kestävää kulutusta.  

Kaupungit ja kunnat saattavat kuitenkin hankkia tietämättään lapsi- ja pakkotyöllä 
tehtyjä tuotteita. Esimerkiksi tietokoneiden, muun elektroniikan, työvaatteiden, 
huonekalujen ja useiden elintarvikkeiden tuotannossa työ-, ihmis- ja lasten oikeuksien 
polkeminen on yhä valitettavan yleistä.  

Kansainvälisen työjärjestö ILO:n mukaan maailmassa on yli 4 miljoonaa lasta, jotka 
tekevät terveydelleen tai koulunkäynnilleen haitallista työtä. Kaikkiaan pakkotyössä on 
ILO:n arvion mukaan lähes 25 miljoonaa miestä, naista ja lasta eri puolilla maailmaa. 

Hankintalaissa todetaan, että sosiaaliset vaikutukset voidaan ottaa huomioon 
hankintaprosessin eri vaiheissa. Porin kaupungin hankinnoissa on varmistettava 
kaiken tuotannon vastuullisuus työ-, ihmis- ja lasten oikeuksien osalta. 

Lapsi- ja pakkotyön kitkemiseksi Porin kaupungin hankintaketjusta esitämme, että työ- 
ja ihmisoikeuksiin liittyvät kriteerit ja ehdot otetaan osaksi hankintoja. Todentaminen 
toteutetaan esimerkiksi riippumattoman osapuolen auditoinnin tai sertifioinnin 
avulla.  

Sanna Grönmark                                                  

Hanna Raitakari

 

Vihreä valtuustoryhmä                                                 

Laura Pullinen

Mika Tuhkanen”

 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä                             
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Ismo Läntinen

Heidi Sakari

 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

Raisa Ranta

Jari Hakala

 

Kristillisdemokraattinen valtuustoryhmä                      

Simo Korpela

Marketta Juntunen

 

Liike Nyt -valtuustoryhmä 

Niko Viinamäki

Jari Haapaniemi"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.02.2024, § 26

Valmistelijat / lisätiedot:
Seppo Salonen
seppo.salonen@pori.fi
yksikön päällikkö, ympäristösuunnitteluyksikkö

Useat valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna 
Grönmark, jättivät valtuuston kokouksessa 13.11.2023 valtuustoaloitteen Lapsi- ja 
pakkotyön kitkeminen Porin kaupungin hankintaketjusta. Kaupunginhallitus päätti 
20.11.2023 pyytää aloitteesta elinvoima-ja ympäristölautakunnan lausunnon 
29.2.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Seppo Salonen, yksikön päällikkö, ympäristösuunnitteluyksikkö

Elinvoima- ja ympäristölautakunta antaa asiasta seuraavan lausunnon:
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Porin kaupunki on ottanut hankintojen eettisyyden huomioon Porin 
kaupunkistrategiassa ja Porin resurssiviisaassa kiertotalouden tiekartassa. Porin 
kaupunkistrategiassa on linjattu, että kestävissä hankinnoissa otetaan huomioon 
yhteiskunnalliset vaikutukset ympäristövastuun, sosiaalisen vastuun, taloudellisen 
vastuun ja elinkeinopoliittisen vastuun kautta. Porin resurssiviisas kiertotalouden 
tiekartta puolestaan edistää hankintojen eettisyyttä ja sosiaalista vastuuta.

Reilun kaupan kaupunkina Porin tulee edistää hankintojen eettisyyttä. Reilun kaupan 
sertifikaatin saaneet tuotteet ovat varmimmin sellaisia, että niiden valmistuksessa ei 
käytetä lapsi- tai pakkotyövoimaa. Reilun kaupan kriteerien valvonnasta vastaa 
ulkopuolinen valvontayhtiö. Porin kaupunki on keväästä 2023 alkaen siirtynyt 
hankkimaan kaikki lapsille ja nuorille tarjottavat banaanit Reilun kaupan sertifikaatin 
tuotteina. Kaupungin eri organisaatiot hankkivat myös paljon Reilun kaupan kahvia, 
teetä ja kaakaota. Näiden lisäksi on jonkin verran muita tuotteita, jotka pyritään 
hankkimaan Reilun kaupan sertifikaatin tuotteina. Esim. puuvillakankaasta valmistetut 
brändituotteet ja lasten urheilussa käytetyt pallot ovat tällaisia tuoteryhmiä.

Suomessa on myynnissä noin 1700 Reilun kaupan tuotetta. Suurin osa näistä 
tuotteista on sellaisia, joita Porin kaupungin hankinnoissa on vain vähän tai ei 
lainkaan, mutta Porin kaupungin hankinnoissa suositaan Suomessa tai Euroopassa 
valmistettuja tuotteita, joiden tekemisessä lapsi- ja pakkotyövoimaa ei käytetä. 
Valtuustoaloitteessa mainittujen tietokoneiden ja muun elektroniikan osalta lapsi- ja 
pakkotyön kitkeminen Porin kaupungin hankinnoissa on haasteellista mm. pitkien 
toimitusketjujen vuoksi. Saksassa tosin on käytössä Blauer Engel -ympäristömerkintä, 
joka voidaan myöntää tuotteelle, joka ottaa elinkaariaikaiset ympäristö- ja 
terveysvaikutukset huomioon. Kriteeristöjä on laadittu mm. elektroniikkatuotteille, 
datakeskuksille sekä sovellusohjelmistoille.

Lautakunta kannattaa aloitteessa mainittua ehdotusta työ- ja ihmisoikeuksiin liittyvien 
kriteerien ja ehtojen ottamista osaksi hankintoja, vaikka kriteerien toteutumisen 
valvonta onkin monesti  hankalaa. Valvonta-asiaa ollaan kuitenkin aktiivisesti 
kehittämässä kunnallisten hankintapalvelujen yhteisfoorumeilla, joten Porin 
kaupungilla on kaikki mahdollisuudet olla tässä asiassa kehityksen kärjessä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 187

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 § 152 Lapsi- ja pakkotyön kitkeminen 
Porin kaupungin hankintaketjusta -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
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asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
20.11.2023 §518 pyytää elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja talous-ja 
hallintoyksikön lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.2.2024 § 26.

Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 35

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 § 152 Lapsi- ja pakkotyön kitkeminen 
Porin kaupungin hankintaketjusta -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
20.11.2023 §518 pyytää elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja talous-ja 
hallintoyksikön lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.2.2024 § 26.

Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 187.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Sanna Grönmark jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”Vihreä 
valtuustoryhmä edellyttää, että Hankinta-Suomen vastuullisuuden 
vähimmäisvelvoitteet lisätään Porin kaupungin hankintapoliittisiin linjauksiin niiden 
seuraavan päivityksen yhteydessä.”
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston päätösten 
täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Sanna Grönmark jättämän 
seuraavan toivomusponnen:  ”Vihreä valtuustoryhmä edellyttää, että Hankinta-
Suomen vastuullisuuden vähimmäisvelvoitteet lisätään Porin kaupungin 
hankintapoliittisiin linjauksiin niiden seuraavan päivityksen yhteydessä.”
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Kaupunginvaltuusto, § 150,13.11.2023
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 25,14.02.2024
Tekninen lautakunta, § 51,19.03.2024
Kaupunginhallitus, § 188,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 36, 29.04.2024

§ 36
Porin kaupungin asuntopoliittisen ohjelman tarkistus ja päivittäminen, valtuustoaloite, 
Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

PRIDno-2023-4203

Kaupunginvaltuusto, 13.11.2023, § 150

Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jätti 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Pori kaupunginvaltuusto

Aloite 13.11.2023 Porin kaupungin asuntopoliittisen ohjelman tarkistus ja 
päivittäminen

Me allekirjoittaneet esitämme aloitteena, että Porin kaupungin on tarkistettava ja 
päivitettävä asuntopoliittista ohjelmaansa.

Pori 2030 strategia hyväksyttiin kaupunginvaltuustossa 2022 ja päivitetty 
maapoliittinen ohjelma 2023. Näiden päivitysten myötä ja toimintaympäristössä 
tapahtuneiden suurien muutosten vuoksi asuntopoliittinen ohjelma on päivitettävä 
virallisesti nykytilanteeseen ja eri osa-alueiden laajempiin ennusteisiin huomioivaksi ja 
niitä vastaavaksi.

Ajantasaisella asuntopolitiikalla muun muassa edistetään porilaisten mahdollisuutta 
laadukkaaseen asumiseen ja viihtyisään asuinympäristöön. Laajempi asuntopolitiikka 
ulottuu jo päivitetyn maapolitiikan, kaavoittamisen ja asuntojen korjausrakentamisen
/rakentamisen lisäksi sosiaalisiin ja yhteiskunnallisiin asumiseen liittyviin kysymyksiin. 
Asuntopolitiikalla ja rakentamisella ohjataan ja edistetään kaupungin kestävää kasvua, 
yleistä elin-, pito- ja vetovoimaisuutta, työpaikkojen sijoittumista, asuinalueiden ja 
niiden monimuotoisen rakenteen kehittämistä ja uudistamista.

Kaupungin asuntopolitiikan tehtävänä on huolehtia siitä, että kaupunkiin 
rakennetaan/ korjausrakennetaan jo olemassa olevaa rakennuskantaa hyödyntäen 
(erityisesti lähiöt) kysyntää ja tarpeita vastaavasti asuntoja ja että asuntomarkkinat 
ovat tasapainoiset. Asuntopolitiikalla varmistetaan myös, että tarjolla on riittävästi 
kohtuuhintaisia ja esteettömiä asumisen vaihtoehtoja. Väestön ikääntyminen tuo 
myös omat haasteensa: ikääntyneille soveltuvaa asumista lähellä olevine palveluineen 
ja julkisine yhteyksineen tulee olla tarjolla enenevissä määrin.

Ohjelmaa varten tulee asettaa yhdessä määriteltyjä tavoitteita. Tavoitteille täytyy 
määritellä konkreettiset toimenpiteet, joille asetettujen mittareiden toteutumista 
myös tullaan tarkastelemaan tietyin ennalta määritellyin väliajoin 
kaupunginhallituksessa ja kaupunginvaltuustossa.
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Kaupunginhallituksen mahdollisesti aloitteen johdosta asettamassa päivitys- ja 
tarkistustyöryhmässä olisi hyvä myös arvioida ja ottaa kantaa tulisiko maa- ja 
asuntopoliittiset ohjelmat yhdistää toisiaan tukevaksi kokonaisuudeksi. Työryhmää 
asetettaessa vastuu on oltava henkilöillä joilla on asiaan liittyvä erityisosaaminen.

Asuntopolitiikan voidaan katsoa olevan myös yksi tekijä siinä kokonaisuudessa, millä 
voidaan osaltaan ennaltaehkäistä ja korjata jo alkanutta Porin negatiivista kehitystä.

Erityisenä osa-alueena ohjelmassa on huomioitava asunnottomuus. 
Asunnottomuuden haasteita on käsiteltävä, sekä sen hoitoa ja ennaltaehkäisyä on 
toteutettava tiiviissä yhteistyössä Satakunnan hyvinvointialueen kanssa. On otettava 
myös huomioon, että kaupungin/ hyvinvointialueen tulisi mahdollisesti palkata 
asuntoneuvoja, joka tuo kaupungille ja hyvinvointialueelle merkittävää säästöä, 
nopean puuttumisen asunnottomuuden uhkaan ja sen uusiutumiseen, vahvistaa 
asumisedellytyksiä ja tuen asukkaille. Tärkeintä on tuetun asumisen kehittäminen, 
koska esimerkiksi syrjäytyneiden ja mielenterveys- ja päihdeongelmista kärsivien 
asunnottomuuteen liittyy vahvasti erityistä päivittäistä tuen tarvetta joka on 
hyvinvointialueen järjestämisvastuun alaista. Porin nykyinen tapa hoitaa 
asunnottomuutta on taloudellisesti ja erityisesti inhimillisesti kestämätöntä ja jopa 
täysin moraalitonta.

Esitämme myös, että asuntopoliittista ohjelmaa työstettäessä huomioidaan kaikkien 
eri ikäisten asukkaiden, eri ryhmien sekä toimijoiden ja yritysten osallistaminen. 
Kokonaisuudessa on annettava tilaa myös julkiselle keskustelulle erilaisten tarpeiden 
ja ideoiden huomioimiseksi.

Porissa 13.11.2023

Liike Nyt valtuustoryhmä

Christa Lahto

Jari Haapaniemi

Niko Viinamäki”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.02.2024, § 25

Valmistelijat / lisätiedot:
Marjukka Palin
marjukka.palin@pori.fi

Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto, jätti valtuuston 
kokouksessa 13.11.2023 valtuustoaloitteen Porin kaupungin asuntopoliittisen 
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ohjelman tarkistus ja päivittäminen. Kaupunginhallitus päätti 20.11.2023 pyytää 
aloitteesta elinvoima-ja ympäristölautakunnan lausunnon 29.2.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Seppo Salonen, yksikön päällikkö, ympäristösuunnitteluyksikkö

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Laki asunto-olojen kehittämisestä (1985/919) velvoittaa kuntaa luomaan alueellaan 
yleiset edellytykset asunto-olojen kehittämiselle. Lain mukaan kunnalla on velvollisuus 
parantaa erityisesti asunnottomien ja puutteellisesti asuvien asumisoloja. Säädöksen 
(1993/1191) mukaan ”Kunnanvaltuusto tarpeen mukaan hyväksyy ja tarkistaa 
kunnallisen suunnittelun osana asunto-ohjelman asuntopoliittisten toimiensa 
perustaksi”.

Porin kaupungin asuntopoliittinen strategia on tarkistettu viimeksi vuonna 1999. 
Tämän jälkeen Porin kaupunki on tehnyt asuntopolitiikkaa kaupungin eri toimialojen 
linjausten kautta. Asuntopolitiikka kytkeytyy tiiviisti maapolitiikkaan ja kaavoitukseen 
sekä seudullisesti liikennesuunnitteluun ja peruspalveluiden verkostoihin. 
Maapolitiikka, kaavoituspolitiikka ja asuntopolitiikka muodostavat kokonaisuuden, 
jolla kaupunki voi edistää alueen elinvoimaa, asuntomarkkinoiden toimivuutta, hyvää 
asumista ja asukkaiden hyvinvointia.

Porin kaupunki suunnittelee asuntopoliittisen ohjelman päivittämistä vastaamaan 
nykytilannetta. Asetettavan valmisteluryhmän tulisi olla monialainen ja kuntalaisten 
sekä eri sidosryhmien osallistaminen ohjelmatyöhön tulisi huomioida. Mahdollisen 
valmisteluryhmän päivitystyössä tulee panostaa nykytilan analysointiin, tarpeiden 
tunnistamiseen, tavoitteiden määrittelyyn sekä seuranta- ja arviointijärjestelmän 
laatimiseen. Samalla työryhmän tulisi arvioida asuntopoliittisen ohjelman ja 
maapolitiikan kytköksiä erityisesti Pori 2030- strategian näkökulma huomioiden.

Valtuustoaloitteessa on mainittu tärkeänä asuntopoliittisena tavoitteena 
asunnottomuuden vähentäminen ja asumisneuvontatyö.  Tähän osa-alueeseen 
liittyen Porin kaupungissa on tiivistetty eri toimijoiden yhteistyötä 
asunnottomuustyössä. Lisäksi Porin kaupungille on myönnetty vuodelle 2024 
valtionavustusta asumisneuvontapalveluiden laajentamiseksi.  

Lautakunta toteaa, että aloite asuntopoliittisen ohjelman päivittäminen on tärkeää 
erityisesti Pori 2030 -strategian elinkeinopoliittisten ja asukkaiden hyvinvointia 
koskevien tavoitteiden osalta. Edelleen lautakunta toteaa, että asuntopolitiikka 
tuodaan poliittiseen päätöksentekoon 31.10.2024 mennessä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 19.03.2024, § 51

Valmistelijat / lisätiedot:
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Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto, jätti valtuuston 
kokouksessa 13.11.2023 valtuustoaloitteen Porin kaupungin asuntopoliittisen 
ohjelman tarkistus ja päivittäminen. Kaupunginhallitus päätti 20.11.2023 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan lausunnon 29.2.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

 

Teknisen lautakunnan lausunto

Porin kaupunki suunnittelee asuntopoliittisen ohjelmansa tarkistamista ja 
päivittämistä vastaamaan nykytilanteeseen. Tämä päivitys nousee esiin kaupungin 
laajemman strategian, kuten Pori 2030 -strategian, ja maapoliittisen ohjelman 
päivitysten myötä. Näiden päivitysten ja toimintaympäristössä tapahtuneiden 
muutosten vaikutuksesta on valtuustoaloitteessa esitetty tarve päivittää 
asuntopoliittinen ohjelma nykytilanteeseen ja ottaa huomioon laajemmat ennusteet 
eri osa-alueilta.

Asetetut tavoitteet, joille on määritelty konkreettiset toimenpiteet, sekä niiden 
säännöllinen tarkastelu kaupunginhallituksessa ja kaupunginvaltuustossa, tuovat 
läpinäkyvyyttä ja vastuullisuutta ohjelman toteutukseen. Ehdotettu työryhmä 
asetettavaksi mahdollisen päivityksen ja tarkistuksen yhteydessä antaa 
mahdollisuuden arvioida, olisiko maa- ja asuntopoliittiset ohjelmat hyödyllistä 
yhdistää toisiinsa.

Erityinen huomio aloitteessa on kiinnitetty asunnottomuuden haasteisiin, ja 
ohjelmassa ehdotetaan tiivistä yhteistyötä Satakunnan hyvinvointialueen kanssa 
asunnottomuuden hoitamiseksi ja ennaltaehkäisemiseksi. Asuntoneuvojan 
mahdollinen palkkaaminen nähdään keinona vahvistaa asumisedellytyksiä ja tukea 
asukkaita, erityisesti ikääntyneitä ja niitä, joilla on erityisiä tarpeita.

On myös esitetty tärkeänä seikkana, että asuntopoliittista ohjelmaa työstettäessä 
otetaan huomioon kaikkien eri ikäisten asukkaiden, eri ryhmien sekä toimijoiden ja 
yritysten näkökulmat. Osallistava lähestymistapa ja julkisen keskustelun 
mahdollistaminen ovat korostetusti esillä.

Yhteenvetona lautakunta toteaa, että aloite asuntopoliittisen ohjelman päivittämiseksi 
on merkittävä ja ansaitsee asianmukaisen huomion ja harkinnan lautakunnalta. 
Lautakunta esittää, että työhön osallistetaan nimettäväksi teknisen toimialan 
asiantuntijan lisäksi myös Porin YH-Asunnot Oy:n edustaja.

Ehdotus
Esittelijä: Toni Haapakoski, Yksikön päälikkö, infrayksikkö

Lautakunta päättää antaa edellämainitun lausunnokseen kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 188

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 § 150 Porin kaupungin 
asuntopoliittisen ohjelman tarkistus ja päivittäminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 20.11.2023 § 518 pyytää elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.2.2024 § 25.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 19.3.2024 § 51.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_____________________

Merkitään, että Timo Aro poistui esteellisenä (intressijäävi, työnantaja mukana 
tarjouskilpailussa ohjelman laadinnasta) tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon 
ajaksi.

Esteellisyys
Timo Aro

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 36

Liike Nyt valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 § 150 Porin kaupungin 
asuntopoliittisen ohjelman tarkistus ja päivittäminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 20.11.2023 § 518 pyytää elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.2.2024 § 25.
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Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 19.3.2024 § 51.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 188.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Merkitään, että valtuutettu Timo Aro poistui esteellisenä tämän asiakohdan käsittelyn 
ajaksi. Aro on toiminut neuvonantajana yhtiölle, joka on mukana tarjouskilpailussa 
ohjelman laadinnasta.

Merkitään, että valtuutettu Markus Halminen toimi pöytäkirjan tarkastajana tämän 
asiakohdan ajan.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Esteellisyys
Timo Aro
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Kaupunginvaltuusto, § 164,11.12.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 28,12.03.2024
Tekninen lautakunta, § 52,19.03.2024
Kaupunginhallitus, § 189,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 37, 29.04.2024

§ 37
Musan kentän tekonurmihanketta nopeutettava, valtuustoaloite, varavaltuutettu Antti 
Lehtonen

PRIDno-2023-4551

Kaupunginvaltuusto, 11.12.2023, § 164

Varavaltuutettu Antti Lehtonen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"V A L T U U S T O A L O I T E

 Musan kentän tekonurmihanketta nopeutettava

 Esitän valtuustoaloitteena Musan jalkapallokentän kehittämissuunnitelman 
osittaista toteuttamista nopeutetussa aikataulussa. Nopeutettu aikataulu koskee 
Musan kentän muuttamista tekonurmikentäksi vuodelle 2025.

Musan jalkapallokentän kehittämissuunnitelma etenee kaavamuutosvaiheeseen 
vuonna 2024. Arvioitu toteutusaikataulu hankkeelle on vuosi 2027. Suunnitelman 
lopputulos on hyvä ja kannatettava pienin lisäyksin.

Ehdotus kaipaa muutosta tekonurmen rakentamisen aikataulun osalta. Hankkeen 
tärkein osa on juniorien harjoittelu- ja peliolosuhteiden parantamien Porissa. Ilman 
kaavamuutosta on mahdollista rakentaa Musan kentälle lämmitettävä tekonurmi, 
jonka toteutus voisi alkaa lokakuun 2024 alussa, kun kentän käyttö muuten ensi 
syksynä päättyy.

Lämmitettävä tekonurmi tarjoaisi monia etuja. Se mahdollistaisi jalkapallon 
pelaamisen ympäri vuoden, riippumatta sääolosuhteista. Suomen vaihtelevassa 
ilmastossa tämä olisi erityisen arvokasta, sillä se tukisi lasten jatkuvaa liikunnallista 
aktiivisuutta ja tarjoaisi heille turvallisen ja laadukkaan ympäristön harrastaa 
rakastamaansa lajia. Nykyisen nurmikentän käyttöaika vuonna 2023 oli ainoastaan n. 
3,5kk. Tekonurmen sulana pito voitaisiin toteuttaa esimerkiksi kaukolämmön 
paluuvettä hyödyntäen, jolloin lämmityksen käyttökustannukset olisivat 
huomattavasti urheilukeskuksen tekonurmen lämmitystä edullisemmat.

Vakaat olosuhteet kahden lämmitettävän tekonurmen ja Karhuhallin kanssa 
mahdollistavat harjoitteluolosuhteiden lisäksi jatkuvan turnaustoiminnan Porissa. 
Jalkapallo liikuttaa lapsia ja perheitä ympäri Suomea vuoden ympäri. Parantuvien 
olosuhteiden myötä mahdollistuu turnaukset loppusyksystä ja alkukeväästä. Tämä tuo 
matkailijoita ja aktiviteettia Poriin ja lisää mm. hotellien käyttöastetta muuten 
hiljaisempana ajankohtana.

Tällä hetkellä jalkapallon talviharjoittelutilanne Porissa on erittäin heikko. Esimerkiksi 
pelivuoroja, eli koko kenttäalueen varaavia vuoroja ei joukkueille riitä, vaan joukkueet 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2024 80 ( )98
Kaupunginvaltuusto 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

joutuvat käyttämään esimerkiksi Euran kuplahallia saadakseen riittävästi 
harjoitusotteluita. Euran kuplahallia käyttävät myös esimerkiksi turkulaiset, 
raumalaiset ja tamperelaiset joukkueet. Nämä kaikki olisi houkuteltavissa myös Poriin, 
jos meillä olisi tarjota riittävästi vapaita kenttävuoroja.

Toivon, että kaupunki harkitsee tätä ehdotusta vakavasti ja tutkii mahdollisuuksia 
nopeasti parantaa lasten jalkapallon olosuhteita Musan kentällä.

Toteutuksen yhteydessä on selvitettävä myös mahdollisuus kesäajaksi purettavan 
kuplahallin rakentamisesta. Halli voisi olla paikallaan joulu- ja maaliskuun väliset 
kuukaudet.

Porissa 11.12.2023

Antti Lehtonen"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 12.03.2024, § 28

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
liikuntayksikön päälikkö

Varavaltuutettu Antti Lehtonen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 
164 Musan kentän tekonurmihankkeen nopeuttamista koskevan valtuustoaloitteen. 
Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 18.12.2023 § 563 aloitteesta vapaa-
ajan lautakunnan ja teknisen lautakunnan ja lausunnot 31.3.2024 mennessä. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään Musan jalkapallokentän kehittämissuunnitelman 
osittaista toteuttamista nopeutetussa aikataulussa. Nopeutettu aikataulu koskee 
Musan kentän muuttamista tekonurmikentäksi vuodelle 2025. Esitystä perustellaan 
juniorien harjoittelu- ja peliolosuhteiden parantamisella Porissa. Aloitteessa esitetään, 
että Musan kentälle toteutetaan lämmitettävä tekonurmi, jonka toteutus aloitettaisiin 
kentän käyttökauden päättyessä syksyllä 2024. Lisäksi aloitteessa esitetään 
kenttäalueelle talvikaudeksi pystytettävän, kesäajaksi purettavan kuplahallin 
toteuttamisen selvittämistä.

Vapaa-ajan lautakunta on kokouksessaan 6.6.2023 § 62 antanut teknisen toimialan 
pyynnöstä Musan kentän yleissuunnitelmaa koskevan lausunnon tekniselle 
lautakunnalle. Lausunnossa todetaan:
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”Vapaa-ajan lautakunta korostaa tarvetta ajanmukaistaa jalkapallon harjoitus- ja 
kilpailuolosuhteita kaupungissa. Luonnonnurmikenttään verrattuna tekonurmi 
moninkertaistaa yksittäisen kentän viikoittaiset käyttötunnit ja pidentää käyttökautta 
sekä kauden alku- että loppupäästä merkittävästi. Jalkapallon kilpailukausi käynnistyy 
nykyisin jo maaliskuun puolella ja luonnonnurmikentät saadaan avattua käyttöön 
yleensä vasta toukokuun jälkimmäisellä puoliskolla. Kilpailukausi jatkuu syksyllä 
lokakuun puolelle, nurmikenttien käyttökauden päättyessä useimpien kenttien 
kohdalla viimeistään syyskuun loppupuolella. Luonnonnurmikenttien selvästi 
kilpailukautta lyhyempi käyttökausi asettaa isoja haasteita jalkapallon harjoitus- ja 
kilpailutoiminnan järjestämiselle, erityisesti kauden alku- ja loppupäässä.

Lautakunta toteaa, että jalkapallo on yli 2000 pelaajan harrastajamäärältään 
kaupungin harrastetuin laji ja tästä syystä Musan kentän yleissuunnitelman 
toteuttamista tulee edistää. Mikäli tarpeen, vapaa-ajan lautakunta näkee, että Musan 
kentän yleissuunnitelma on mahdollista toteuttaa vaiheistettuna siten, että 
ensimmäisessä vaiheessa toteutettaisiin tekonurmikenttäalueet sekä valaistus ja 
alueen aitaaminen. Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että Musan kentän 
yleissuunnitelman toteuttaminen tulee huomioida lähivuosien investoinneissa.”

Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että valtuustoaloitteessa nostetaan perustellusti esiin 
jalkapallon olosuhteiden kehittämistarvetta. Lautakunta yhtyy aloitteeseen jo 
aiemman, Musan kentän yleissuunnitelmasta annetun lausunnon mukaisesti, siltä 
osin, että tekonurmikentän vaiheittaista toteuttamista hankkeen nopeuttamiseksi olisi 
syytä selvittää, jalkapallon harjoittelu- ja kilpailuolosuhteiden kehittämiseksi. Kentän 
lämmittämisen mahdollistamiseen tulisi varautua jo ensimmäisessä vaiheessa 
asentamalla lämmitysputkisto kenttäalueen alle. Varsinaisen lämmityksen 
toteuttaminen voisi lautakunnan näkemyksen mukaan toteutua kenttäalueen 
kehittämisen myöhemmissä vaiheissa. Vapaa-ajan lautakunta katsoo, että 
vaiheistamisen selvittäminen on kannatettavaa, mikäli vaiheistamisella on mahdollista 
aikaistaa varsinaisen kenttäalueen toteuttamisen aikataulua.

Aloitteessa esitetyn kuplahallin osalta lautakunta toteaa, että jalkapallon 
talviharjoitteluolosuhteiden kehittämistarpeita on syytä käsitellä osana suurempaa 
kokonaisuutta. Porilaiset jalkapalloseurat perustivat tammikuussa 
olosuhdetyöryhmän edistämään jalkapallon harjoittelu- ja kilpailuolosuhteiden 
tarpeiden arvioimista ja seurojen olosuhdetarpeita koskevan yhteisen näkemyksen 
muodostamista. Vapaa-ajan lautakunta näkee, että olosuhdetyöryhmän 
osallistaminen on jatkossa tarpeen, kun arvioidaan ja suunnitellaan jalkapallon 
olosuhteiden kehittämistä.       

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Tekninen lautakunta, 19.03.2024, § 52

Valmistelijat / lisätiedot:
Toni Haapakoski
toni.haapakoski@pori.fi
Yksikön päälikkö, infrayksikkö

Varavaltuutettu Antti Lehtonen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 
164 Musan kentän tekonurmihankkeen nopeuttamista koskevan valtuustoaloitteen. 
Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 18.12.2023 § 563 aloitteesta vapaa-
ajan lautakunnan ja teknisen lautakunnan ja lausunnot 31.3.2024 mennessä. 

Teknisen lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään Musan jalkapallokentän kehittämissuunnitelman 
osittaista toteuttamista nopeutetussa aikataulussa. Nopeutettu aikataulu koskee 
Musan kentän muuttamista tekonurmikentäksi vuodelle 2025. Esitystä perustellaan 
juniorien harjoittelu- ja peliolosuhteiden parantamisella Porissa. Aloitteessa esitetään, 
että Musan kentälle toteutetaan lämmitettävä tekonurmi, jonka toteutus aloitettaisiin 
kentän käyttökauden päättyessä syksyllä 2024. Lisäksi aloitteessa esitetään 
kenttäalueelle talvikaudeksi pystytettävän, kesäajaksi purettavan kuplahallin 
toteuttamisen selvittämistä.

Tekninen toimiala on teettänyt Musan kentästä yleissuunnitelman, joka on esitelty 
teknisessä lautakunnassa kesäkuussa 2023. Yleissuunnitelmatyössä on esitetty 
ratkaisut kenttäalueen keskeisten toimintojen kehittämiseen, sijoitteluun ja 
mitoitukseen. Suunnitelman tavoitteena on ollut kehittää alueesta idyllinen ja toimiva 
paikka merkittävän kokoluokan urheiluseuran harjoitus- ja kilpailutoiminnalle sekä 
lähialueen eri ikäistä väestöä palveleva lähiliikuntapaikka.  Alueen kehittäminen on 
myös osa koko kaupungin kattavaa liikuntaolosuhdesuunnitelmaa, jota parhaillaan 
laaditaan. Yleissuunnitelma toimii alueen asemakaavamuutoksen pohjana ja 
varsinaiset toteuttamissuunnitelmat laaditaan sen pohjalta seuraavissa 
suunnitteluvaiheissa.

Musan kentän toteuttaminen on tällä hetkellä investointiohjelmassa 
rakennussuunnittelun osalta vuodella 2025 ja rakentamisen osalta vuosilla 2027-2028. 
Huomioitava kuitenkin, että investointiohjelmaa joudutaan vuosille 2025-2028 
sopeuttamaan merkittävästi, joka saattaa vaikuttaa toteuttamisaikatauluun.

Ehdotus
Esittelijä: Toni Haapakoski, Yksikön päälikkö, infrayksikkö

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä mainitun lausunnon kaupunginhallitukselle.

Kokouskäsittely
Antti Lehtonen ehdotti, että hankeohjelmassa oleva Itä-Porin kentän tekonurmihanke 
siirretään ja sille varatut rahat siirretään Musan kentän tekonurmihankkeelle, joka 
toteutetaan Itä-Porin tekonurmen sijasta.

Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, ettei Lehtosen ehdotusta oltu kannatettu, 
joten päätösehdotus oli hyväksytty.
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Päätös
Tekninen lautakunta hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 189

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Antti Lehtonen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 
164 Musan kentän tekonurmihanketta nopeutettava -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 18.12.2023 § 563 pyytää vapaa-ajan 
lautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.3.2024 § 28.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 19.3.2024 § 52.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

____________________

Merkitään, että Mari Kaunistola poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen 
kello 15.48.

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 37

Varavaltuutettu Antti Lehtonen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 
164 Musan kentän tekonurmihanketta nopeutettava -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 18.12.2023 § 563 pyytää vapaa-ajan 
lautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.3.2024 § 28.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 19.3.2024 § 52.
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Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 189.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 163,11.12.2023
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 43,20.03.2024
Kaupunginhallitus, § 190,22.04.2024
Kaupunginvaltuusto, § 38, 29.04.2024

§ 38
Porista visuaalisin kaupunki, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi Walli

PRIDno-2023-4550

Kaupunginvaltuusto, 11.12.2023, § 163

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porista visuaalisin kaupunki

Porissa on paljon näyteikkunoita elottomina, kuolleen oloisina. Sehän heijastuu 
kaupungin julkiseen ilmeeseen, erityisesti keskustassa.

Porilaisen kaikkinaisen kultuurin ilmentäjinä somistetut näyteikkunat viestittäisivät 
ohikulkijoille aktiivisesta ja positiivisesta, elinvoimaisesta  Porista.

Pari esimerkkiä:  puistojen risteyksessä, entisen Nurmen kukkakioskin vaihtuvat 
somistukset tai Taidekoulun ikkunoihin tehdyt porilaiset talofiguurit ihastuttavat 
ohikulkijoita, erityisesti matkailijoita.

PROJEKTIN alkuun saattaminen  edellyttää paljon neuvotteluja liiketilojen omistajien 
kanssa, mutta yhteinen ja kannustava uuden ilmeen toteuttaminen  luo omaa 
kiinnostavuutta, innostaa vaikka iltalenkille. Poirikorttelit, Porin kaupunkikeskusta ry olisi 
sopiva aktivaattori yhdessä Porin kaupungin  ao. toimijoiden kanssa.

Mukaan tulisivat,  jopa pienen kilpailun jälkeen,   3. sektorin monenlaiset toimijat, 
järjestöt, yhdistykset, urheiluseurat, koululuokat, eläkeläisyhdistykset, tuotteiden 
mainostajat, pienoismallit tuulimyllyrakenteista  jne. Luovuus kukkimaan!!  Erityisesti 
nuorten panos oman kotikaupungin ehostajana lisäisi luovien kädentaitojen lisäksi 
positiivista huomiota ja yhteisöllisyyttä.

Projektit voisivat olla esim. TEEMOITTAIN: vuodenaikoihin, juhlakausiin, toiminnan 
merkkivuosiin, porilaisiin saavutuksiin, opinnäytetöihin  yms. liittyen. 

HYVÄ  NÄYTEIKKUNA  HERÄTTÄÄ  KATSOJASSA  HUOMIOTA,  MIELENKIINTOA,  TUNTEITA!!

Porissa,  joulukuun 11. päivänä 2023

Helvi Walli

Varavaltuutettu"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 20.03.2024, § 43

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Kivioja
sari.kivioja@pori.fi

Varavaltuutettu Helvi Walli, jätti valtuuston kokouksessa 11.12.2023 valtuustoaloitteen 
Porista visuaalisin kaupunki. Kaupunginhallitus päätti 18.12.2023 pyytää aloitteesta 
elinvoima-ja ympäristölautakunnan lausunnon 31.3.2024 mennessä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Katutason näyteikkunalliset tilat ovat keskeisiä kaupunkikuvan elävyyden ja 
virikkeellisen jalankulkuympäristön kannalta. Avonaiset näyteikkunat lisäävät 
mahdollisuuksia kokemuksiin tilan ulko- ja sisäpuolella. Porin kaupunkikeskustassa on 
paljon näyteikkunoita, ja niiden rooli visuaalisessa ilmeessä on merkittävä.  

Lautakunta yhtyy varavaltuutettu Helvi Wallin näkemykseen siitä, että näyteikkunat 
ovat mahdollisuus, joiden somistuksilla ja avoimuudella voidaan katsojan mielenkiinto 
herättää, synnyttää tunteita ja viestiä aktiivisesta ja positiivisesta, elinvoimaisesta 
Porista. Elävä näyteikkuna on merkki liiketilan aktiivisesta toiminnasta, toisinaan 
aktiivisestakin toiminnasta huolimatta toiminnan luonne liiketilassa saa omistajan 
teippaamaan näyteikkunan umpeen.  

Kävelykadun tyhjien liiketilojen väliaikaiskäyttöjä alettiin pop-up kokeilujen avulla 
nostaa esiin Porin kaupunkikeskusta ry:n (silloinen Kävis), Porin kaupungin ja Porin 
yrittäjien toimesta vuonna 2018. Ensimmäinen tyhjien liiketilojen pop-up käyttökokeilu 
oli Kokeillaanks keskustaa -hankeen aikana vuonna 2018. Vanha Casa Ratsulan 
(nykyään Caffè Locale) tyhjentynyt liiketila täyttyi taiteesta, tanssista, musiikista sekä 
hyvinvoinnin ja kaupunkisuunnittelun aiheista. Tyhjän liiketilan väliaikaiskäyttökokeilu 
onnistui ja pop-up tilankäyttökokeilut alkoivat vakiintua kaupunkikeskustan 
elävöittämisen keinovalikoimaan.  Koronapandemian aikaan liiketilat ja kadut 
tyhjenivät. Myös keskustan kehittämiseksi alkanut tyhjien tilojen pop-up toiminta 
keskeytyi hetkeksi, kunnes kaupungin kulttuuriyksikön UrbCultural Planning -hanke ja 
Boris & Borelia -ryhmä täyttivät suljetun kaupungin näyteikkunat taiteella eri puolilla 
Porin keskustaa. Taide täyttää tyhjyyden -ikkunanäyttely toteutettiin yhteistyössä 
porilaisten yrittäjien kanssa.  

Kaupunkikeskustan alueen liiketilojen omistajarakenne on moninainen, tiloja 
omistavat muun muassa yksityiset tahot, yritykset, säätiöt, pörssiyhtiöt ja 
kiinteistörahastot. Liiketilojen lyhyt- ja pitkäaikaista käyttöä ja vuokrausta sekä 
väliaikaiskäyttöjä koskevat neuvottelut omistajatahon kanssa ovat välttämättömiä ja 
toisinaan viestiyhteyden saaminen yksittäisten ja lyhytaikaisten tilankäyttökokeilujen 
toteuttamiseksi on osoittautunut haasteeksi.  
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta uskoo, että liiketilojen tehokkaaseen käyttöön ja 
elävöittäviin somistuksiin voidaan kannustaa ja niiden tueksi voidaan keksiä 
houkuttimia. Yksi mahdollisuus kivijalkatilojen sekä näyteikkunoiden elävöittämiseen 
ja saavutettavuuden parantamiseen on myös erilaiset kehittämishankkeet. Näistä 
kokemusta on useilta paikkakunnilta, esimerkkejä Porin lisäksi ainakin Jyväskylässä 
(Kivijalat kuntoon! -hanke) ja Lahdessa (Dikkaa-malli). On kuitenkin hyvä tiedostaa, että 
liiketilan käyttöön ja visuaalisuuteen liittyvistä ratkaisuista vastaa tilan omistaja ja 
yrittäjä.  

Kaupungin, Porin kaupunkikeskusta ry:n ja yhteistyökumppaneiden kesken 
järjestettävä VALON Pori valaisutapahtuma on järjestetty jo neljä kertaa. Porin 
kaupunkikeskusta ry:ltä saadun tiedon mukaan vuoden 2024 tapahtuman suunnittelu 
on parhaillaan käynnissä ja tänä vuonna suunnitelmiin sisältyy myös tyhjien tilojen 
hyödyntämistä valotaiteen heijastuspintana. Elinvoima- ja ympäristölautakunta pitää 
näyteikkunoita hyvänä mahdollisuutena kaupunkitilojen ja katukuvan elävöittämiseen. 
Kaupunki jatkaa vuoropuhelua toimijoiden kanssa ja pyrkii omalta osaltaan 
edistämään liiketilojen käyttöä sekä näyteikkunoiden katukuvaa elävöittäviä 
toimenpiteitä.  

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 22.04.2024, § 190

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 163 
Porista visuaalisin kaupunki -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
18.12.2023 § 563 pyytää elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2024 § 43.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 38

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2023 § 163 
Porista visuaalisin kaupunki -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
18.12.2023 § 563 pyytää elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 20.3.2024 § 43.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 22.4.2024 § 190.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 39
Valtuustoryhmästä erottaminen

PRIDno-2024-1790

Porin kaupungin hallintosäännön 91 §:n mukaan valtuutetut voivat 
valtuustotyöskentelyä varten muodostaa valtuustoryhmiä. Valtuustoryhmän 
muodostamisesta, nimestä ja puheenjohtajasta on annettava valtuustolle kirjallinen 
ilmoitus, joka on kaikkien ryhmään liittyvien valtuutettujen allekirjoitettava. Ilmoitus 
jätetään valtuuston puheenjohtajalle.

Porin kaupungin hallintosäännön 93 §:n mukaan, jos valtuutettu on erotettu 
valtuustoryhmästä, valtuustoryhmän on ilmoitettava tästä kirjallisesti valtuustolle.

Kokoomuksen valtuustoryhmä on 29.4.2024 toimittanut valtuustolle seuraavan 
kirjallisen ilmoituksen:

”Kokoomuksen valtuustoryhmä päätti erottaa Sampsa Katajan valtuustoryhmästä 
kuuden (6) kuukauden määräajaksi, joka päättyy 17.9.2024. Määräajan jälkeen 
valtuustoryhmä kokoontuu arvioimaan tilannetta ja päättämään jatkosta.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto merkitsee ilmoituksen tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Sampsa Kataja, lumutiimi
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§ 40
Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus, valtuustoaloite, 
useat valtuustoryhmät

PRIDno-2024-1791

Sosiaalidemokraattien Porin valtuustoryhmä, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, 
Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä Liike Nytin Porin valtuustoryhmä jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus

Maksuton toinen aste otettiin käyttöön valtakunnallisesti elokuussa 2021 ja samalla 
oppivelvollisuus nousi 18 ikävuoteen. Oppivelvollisille myönnettiin maksuttomat 
oppimateriaalit sen vuoden loppuun asti, jona nuori täyttää 20 vuotta. Muutoksen 
ansiosta jokainen nuori sai lukion tai ammatillisen koulutuksen tutkinnon suoritettua 
riippumatta perheen taloudellisesta tilanteesta. 

Pelkän peruskoulun oppimäärän suorittaneiden työllisyysaste on noin 45 prosenttia, 
kun jo toisen asteen tutkinnon suorittaneilla työllisyysaste nousee yli 70 prosenttiin. 
Toisen asteen tutkinnon suorittaminen edistää siis merkittävästi myös työllistymistä ja 
osallistumista yhteiskuntaan.

Nyt Petteri Orpon hallitus on kehysriihessään päättänyt rajata toisen asteen 
maksuttomuutta sen vuoden loppuun, kun nuori täyttää 18 vuotta. Hallituksen päätös 
tarkoittaa, että toisen asteen opinnot tulisivat maksullisiksi kesken opintojen, 
useimmille viimeisen vuoden osalta. Tämä romuttaisi nykyisen maksuttoman toisen 
asteen mallin ennen kuin yksikään sen piirissä aloittanut opiskelija ehtii valmistua 
esimerkiksi ylioppilaaksi. 

Toimenpiteet ovat käytännössä vaikeasti toteutettavia, hallinnollisesti raskaita ja niillä 
tavoitellaan valtakunnallisesti vain 12 miljoonan euron vuosittaista säästöä, mutta 
niiden vaikutukset opiskelijoille ovat kohtuuttomat. 

Päätös tarkoittaisi sitä, että muun muassa oppimateriaalien, ylioppilaskokeiden ja 
ammatillisen puolen työvälineiden hinta voi siirtyä nuoren itsensä maksettavaksi 
kesken opintojen. Malli olisi paitsi monimutkainen, myös eriarvoistava: 
oppimateriaaleista koituvat lisäkulut osuvat erityisesti niihin nuoriin ja perheisiin, 
joihin myös asumistuen ja muun sosiaaliturvan leikkaukset ovat jo kohtuuttomasti 
osuneet. Riskinä on, että maksullisuuden alkaessa opinnot keskeytetään erityisen 
herkässä ikävaiheessa toisen asteen ollessa kesken. Tämä ei palvele tavoitetta nostaa 
Suomen koulutustasoa, eikä etenkään vähennä nuorten syrjäytymisriskiä, 
pahoinvointia tai mielenterveyskriisiä.

Maksuttomuus vaikuttaa koulutuksen tasa-arvon toteutumiseen ja vähentää 
eriarvoisuutta. Vuoden 2022 Lukiolaisbarometrin mukaan 45 prosenttia ensimmäisen 
vuoden opiskelijoista koki maksuttomuuden vaikuttaneen lukioon hakeutumiseen. 
Maksuttomuus on vaikuttanut päätökseen erityisesti opiskelijoilla, joiden 
vanhemmista vähintään toinen on työtön, kumpikaan vanhemmista ei ole 
korkeakoulutettuja tai joiden äidinkieli on muu kuin suomi. 
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Porin ei tule toimeenpanna hallituksen päätöstä, vaan jatkaa maksuttomien 
oppimateriaalien tarjoamista toisen asteen loppuun asti. Porin kaupungille maksuton 
toinen aste tuo pito- ja vetovoimaa nuorten ja lapsiperheiden näkökulmasta.

Valtuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitämme, että 

1) Porin kaupunki pyrkii vaikuttamaan valtiolliseen päätöksentekoon toisen asteen 
koulutuksen maksuttomuuden turvaamiseksi. 

2) Porin kaupunki jatkaa maksuttomuutta nuorille järjestämässään toisen asteen 
koulutuksessa koko tutkinnon ajan, mikäli valtio toteuttaa kehysriihessä päätetyt 
koulutusleikkaukset, ja huomioi asian vuoden 2025 talousarvion valmistelussa.

 

SDP:n Porin valtuustoryhmä

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä 

Liike Nytin Porin valtuustoryhmä”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 41
Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle suojatiekorotuksia, 
valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2024-1792

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia 

 Vähärauman alueella asuu paljon lapsia, jotka kulkevat vilkkaimpaan aikaan aamusta 
ja iltapäivällä kouluun sekä päiväkotiin. Näinä ruuhka-aikoina etenkin Professorintien
/Kaaritien suojatien korotus auttaisi autoilijoita hiljentämään ja näin ollen takaisi 
lapsille turvallisemman koulumatkan. Alueella olisi muutoinkin hyvä kartoittaa 
suojatiekorotusten paikkoja. 

Heidi Sakari 

Perussuomalaiset 

Pori 29.4.2024”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

____

Merkitään, että seuraavaksi palattiin käsittelemään asiakohtaa § 31.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§24

Kunnallisvalitusohje
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Turun hallinto-oikeudelta.

Valitusoikeus

Tähän päätökseen saa hakea muutosta

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen
viranomainen toimialaansa kuuluvissa asioissa
maakunnan liitto ja kunta, joiden alueella kaavassa osoitetulla maankäytöllä on 
vaikutuksia
rekisteröity paikallinen tai alueellinen yhteisö toimialaansa kuuluvissa asioissa 
toimialueellaan.

Valitusaika

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Kunnan jäsenen, asianosaisen ja muun valittamaan oikeutetun katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä 
yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen

Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku

Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4

Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi

Faksinumero:            029 56 42414

Puhelinnumero:         029 56 42400
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2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Linkki lakiin: https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%
5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori

Käyntiosoite:            Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6

Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi

Faksinumero:           (02) 634 9417

Puhelinnumero:        (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
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maanantai               10 - 16

tiistai-torstai              8 - 16

perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä.
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Kunnallisvalitus
§25, §26, §27, §28, §29, §30, §31

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Linkki lakiin: https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%
5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Muutoksenhakukielto
§20, §21, §22, §23, §32, §33, §34, §35, §36, §37, §38, §39, §40, §41

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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